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Küresel enerji ihti-
yacını karşılayabil-
menin ve yüksek
enerji maliyetlerin-
den kaçınmanın yol-
larından biri enerjiyi
doğru ve bilinçli tü-
ketmekten geçiyor.
Enerji verimliliği ve
tasarrufu, konut, sa-

nayi, ulaştırma ve
tarım gibi pek çok
alanı kapsıyor. Artan
ihtiyaç, kaynakların
verimli kullanılma-
sını gerekli kılarken
bu konuda ülkelerin
ciddi adımları uygu-
lamaya geçirmesi ge-
rekiyor. » Sayfa 6’da

İçişleri Bakanı Ali Yer-
likaya, Baas rejiminin
devrilmesinin üzerin-
den geçen 1 ayda Tür-
kiye'deki 52 bin 622
Suriyelinin ülkesine
döndüğünü bildirdi.
Yerlikaya, Türkiye'de 2
milyon 888 bin 876
Suriyeli bulunduğunu
belirterek, konuşmasını
şöyle sürdürdü: "Bili-
yorsunuz 2017'den beri

Suriyeli kardeşlerimiz
yıllardır ayrı kaldığı,
özlem duyduğu, vatan
hasreti çektiği toprak-
larına gönüllü, güvenli,
onurlu ve düzenli bir
şekilde geri dönüşlerini
devam ettiriyorlar.
2017'den bugüne gö-
nüllü, güvenli, onurlu
ve düzenli geri dönen-
lerin sayısı 792 bin 625
olmuştur." » Sayfa 7’de

Milli Savunma Bakan-
lığı açıklamasında,
"TSK, Suriye'nin toprak
bütünlüğüne saygı
göstererek, terörist
grupların silah bırak-
maması durumunda,
sınır ötesi operasyon-
ları sürdürme kararlı-
lığındadır." ifadeleri
kullanıldı. Milli Savun-
ma Bakanlığı Basın ve
Halkla İlişkiler Müşa-

viri Tuğamiral Zeki Ak-
türk, haftalık basın bil-
gilendirme toplantı-
sında konuştu. Aktürk,
Türk Silahlı Kuvvetle-
rinin (TSK) sayısı ve
kapsamı her geçen yıl
artan tatbikatlarla ka-
rada, denizde, havada
ve siber alandaki et-
kinlik ve caydırıcılığını
daha da artırdığını söy-
ledi. » Sayfa 8’de

rojeye ilişkin görüntünün
izletildiği programda ko-
nuşan İstanbul Valisi Da-

vut Gül, son 20 yılda özellikle
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın liderliğinde Vakıflar Genel
Müdürlüğü başta olmak üzere
kamu kurum ve kuruluşlarının ec-
dat yadigarı eserleri ihya ettiğini
dile getirdi. Gül, 20 senede eserlerin
hemen hemen tamamına yakınının
restore edildiğini, korunduğunu
ve tanıtıma hazır hale geldiğini
belirterek, "Bunları İstanbul'umuza
gelen yabancılara göstermek artık
boynumuzun borcu oldu. Şöyle bir
sorunumuz var, özellikle İstanbul'a
gelen 17 milyon yabancı misafiri-
miz var, bunların hemen hemen
tamamına yakını da bu eserleri zi-
yaret ediyor. Bunun dışında da İs-
tanbul'da yaşayan yaklaşık 16 mil-
yon hemşehrimiz var. Çocuklarımız,
gençlerimiz, kendimiz gezdiğimizde
herhangi bir eserle ilgili bilgi almak
istediğimizde bazen kulaktan dolma
bilgilerin gerçekmiş gibi anlatıldı-
ğına şahitlik ediyoruz." ifadelerini
kullandı. Gül, yüzyıllardır ayakta
duran, kimliğini muhafaza eden

ecdat yadigarı eserlerin, kulaktan
dolma bilgilerle bir anlamda de-
ğerinin düşürüldüğünü dile geti-
rerek, şunları kaydetti: "Bunun için
Ziraat Katılım'ın önderliğinde ilk
etapta 200 camimizde bu uygulama
başladı. İnşallah ikinci etabında,
üçüncü etabında bizim çalışacağı-
mız cami sayımız 600. Ama 40

bine yakın eserimiz var, inşallah
bunlardan tanıtılabilecek olanları,
gezilebilecek olanları bu kapsamda
Ziraat Katılım gibi başka sponsorlar
da bularak sosyal sorumluluk pro-
jelerinde herkesin bir ucundan tut-
tuğu bu projeyi İstanbul'umuza,
Türkiye'mize tekrardan kazandırmış
olacağız. Bu uygulamayı yapan fir-

mamıza teşekkür ediyoruz. Ger-
çekten hem 5 dilde olması, bilgi-
lerin muhafaza altına alınması,
geri dönüşümünün mümkün olması
ve kendini yenileyebilir bir du-
rumda olması bizleri ziyadesiyle
mutlu etti."

İstanbul İl Kültür ve Turizm Mü-
dürü Hüseyin Keskin, müdürlük
olarak bir tarafında yer aldıkları
projeyi İstanbullulara tanıtmak için
mücadele edeceklerini dile getirdi. 

"Dijital İstanbul" projesiyle kentte
ilk aşamada en çok ziyaret edilen
200 esere karekod teknolojili pa-
nolar asıldı. 60 metreden okuna-
bilecek şekilde yerleştirilen karekod
teknolojili panolar, hem ziyaretçi-
lerin hem de ziyaret etmeden önce
doğru bilgi almak isteyenler için
7/24 yayında olacak.

Karekod uygulamasıyla tescilli
kültür varlıklarının bilgilerine, doğ-
ru, hızlı ve anlaşılabilir bir şekilde
ulaşılacak. Karekod uygulaması,
tüm akıllı cihazlarla uyumlu çalı-
şarak Türkçe, İngilizce, Almanca,
Rusça ve Arapça olmak üzere 5
dilde hizmet verecek şekilde ha-
zırlandı. lİSTANBUL-AA

P

Türkiye Futbol Federasyonunun ya-
bancı VAR hakemi kararını değer-
lendiren Buruk, “Biz de saha içinde
üzerimize düşeni yapmalıyız. Türk
futbolu için hangisi daha iyi olacaksa
öyle olsun. Yabancı VAR hakemi de
hata yapabiliyor.” dedi. » Sayfa 11’de

Milli Eğitim Bakanlığınca,
2024-2025 eğitim-öğretim
yılının ilk dönemi biterken
öğrencilerin hem eğlenceli
hem sanatsal, sportif ve bi-

limsel etkinliklerle öğretici
zaman geçirmeleri amacıyla
13-16 Ocak'ta "Dönem
Sonu Faaliyet Haftası" dü-
zenlenecek. » Sayfa 3’te

‘Duruş bozukluğu skolyoz
işareti olabilir’ uyarısı

Ittıfak

Opr. Dr. Ali Kemal Ulaş, "Çocuklarda
kötü duruş, omuz seviyeleri arasında
eşitsizlik, bel çukurlarındaki asimetri,
bel kemiğinde bir tarafın öne çıkıntı
yapması gibi belirtiler görüldüğünde
skolyoz ihtimali düşünülerek hekime
başvurulmalı” dedi. » Sayfa 2’de
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Okullar yarıyıl tatiline 
‘şenlik’ haftasıyla girecek

Buruk: Hangisi daha 
iyi olacaksa öyle olsun

İNAN ARVAS’IN HABERİ 12’DE

Türk Havacılık ve Uzay Sana-
yii'nin (TUSAŞ) geliştirdiği in-
sansız hava aracı ANKA, ROKET-
SAN'ın L-UMTAS füzesiyle 15 bin
feetten hedefi tam isabetle vurdu.
ANKA'nın L-UMTAS füzesiyle ger-

çekleştirdiği atışa ilişkin detaylar
TUSAŞ'ın X hesabından payla-
şıldı. Atışa ilişkin görüntülerin
de yer aldığı paylaşımda şu ifa-
delere yer verildi: "ROKETSAN'ın
milli füzesi L-UMTAS ile gerçek-

leştirilen bu başarı, mühendisle-
rimizin gecesini gündüzüne ka-
tarak inşa ettiği bir gurur tablo-
sudur. Mühendislik kabiliyetimizin
büyük bir kanıtı olan başarımızla
gurur duyuyoruz. Uluslararası

arenada adımızı daha da yukarı
taşıyor, her başarımızda Türki-
ye'nin gücünü göklere yazıyoruz.
Yerli ve milli teknolojimizin gü-
cüyle daha da yükseğe çıkmaya
devam ediyoruz." » Sayfa 3’te

İstanbul dijitalleşti!
Milli Savunma Bakanlığı: TSK, sınır ötesi
operasyonları sürdürme kararlılığındadır

Ticaret Bakanlığı,
"şahane cuma", "yıl-
başı indirimi" gibi
kampanyalarda tü-
keticiyi yanıltan ta-
nıtımlara 2024'te 41,4 milyon
lira ceza kesti. En fazla şikayet,
elektronik ticaretteki yanıltıcı
indirimler, lojistik aksaklıklar ve
sipariş iptalleriyle ilgili geldi.
Bakanlık, tüketicilere bilinçli

alışveriş için satıcı
incelemesi ve gü-
venilir ödeme
yöntemlerini
önerdi. Tüketici-

nin Korunması Hakkında Kanun
çerçevesinde, indirimli satış kam-
panyalarının başlangıç ve bitiş
tarihleri, stok bilgileri gibi de-
tayların açık bir şekilde belirtil-
mesi gerekiyor. » Sayfa 6’da

Bolu’nun uzak kasabalarından
birinde, birkaç arkadaşımla
birlikte güzel bir gün geçirmek
için ormana gittik. Mantardan
anlayan bir arkadaşımız yağ-
murlu günler boyunca bizi
heveslendirmişti...

ALİ AYÇİL » 3’te

Ev, önünde bahçesi, bahçesinde
meyvesi, sebzesinin kokusu,
bize hizmet eden hayvanlarıyla
hayatın ta kendisidir; gerçek
bir yuva, sevginin, paylaşımın,
güvenin sembolüdür.

MUHAMMET BİNİCİ » 8’de

Kendini kaybetmenin
yolları

Kent ve şehir ayrımında
mimarlık ve medeniyet -1

Yanıltıcı indirimlere 41,4 milyon lira ceza

Dünyanın ilk borsası, Kütahya
Çavdarhisar'da bulunuyor. Gü-
nümüzden yaklaşık 1750 yıl
önce inşa edilen Aizanoi Bi-
nasında hem borsa işlemleri
yapılmış, hem Roma İmpara-
toru Dioeletianus'un enflas-
yonla mücadele amacıyla ha-
zırladığı mal satış bedelleri
taş bloklar üzerinde duyurul-
muş.  M.S ll. Yüzyılın sonla-
rında gıda pazarı (Macellum)

olarak kullanılmış olan Aiza-
noi'nin taş bloklarında Roma
İmparatoru Dioeletianus'un
M.S 301 yılında enflasyonla
mücadele için yaptığı fiyat
tespitlerinin bir kopyası da
mevcut. Bu yazılarla impara-
torlu pazarlarında satılan tüm
malların satış ücretleri ilan edil-
miş. Aizanoi, bu haliyle dün-
yadaki ilk borsa binalarından
biri olma özelliğini taşıyor.

Dünya tarihinin ilk borsası KÜTAHYA’da

Bakan Yerlikaya: Son bir ayda 52
bin 622 Suriyeli ülkesine döndü

Enerji verimliliği sağlamanın yolu
‘bilinçli enerji tüketimi’nden geçiyor

İstanbul Valiliği, İstanbul'un kültür hazinelerinin keşfi için yeni bir akıllı şehir projesini hayata geçirdi. Bu kapsamda hazırlanan
“Dijital İstanbul” akıllı şehir projesinin detayları, İstanbul Finans Merkezi'nde düzenlenen proje tanıtım toplantısında açıklandı.

ANKA’dan L-UMTAS füzesiyle 15 bin feetten hedefe tam isabet
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KHHB-1 2025 Yılı Enteral Beslenme Pompa Seti (Torbalı) Alımı mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale
Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik
ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2025/11307
1-İdarenin
a) Adı                                            : İl Sağlık Müdürlüğü Sağlık Bakanlığı Bakan Yardımcılıkları
b) Adresi                                       : İstanbul İl Sağlık Müdürlüğü Kamu Hastaneleri Hizmetleri 
                                                     Başkanlığı-1 Atatürk Cd. No:1 Başıbüyük Mh. 
                                                     34854 MALTEPE/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası        : 2164212626 - 2164212277
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu mal alımın
a) Adı                                            : KHHB-1 2025 Yılı Enteral Beslenme Pompa Seti (Torbalı) Alımı
b) Niteliği, türü ve miktarı             :  1 Kalem Enteral Beslenme Pompa Seti (Torbalı) Alımı - 77.000 Adet
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: İhale dokümanı ekinde yer alan Talep Dağılım Cetvelindeki 
                                                     Hastanelerin ilgili depolarına teslim edilecektir.
ç) Süresi/teslim tarihi                    : Sözleşme imzalandığı tarihten itibaren işe başlanacak olup ,ihale 
                                                     dokümanının ekinde belirtilen dağılım listesinde yer alan idarenin yazılı 
                                                     talebi doğrultusunda 10 (on) iş günü içinde peyder pey olarak ilgili 
                                                     depoya teslim edilecektir.
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşme imzalandığı tarihten itibaren işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 31.01.2025 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : Başıbüyük Mah. Atatürk Cad. No:1 34854 Maltepe / İSTANBUL 
                                                     (İstanbul Kamu Hastaneleri Hizmetleri Başkanlığı-1 Konferans Salonu)

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı
unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1.
4.3.1.1. Ürünlerin piyasaya arzına ilişkin belgelere ait bilgiler:
Tıbbi Cihaz Satış Merkezi Yetki Belgesi
4.3.1.2. Yetkili kurum ve kuruluşlara kayıtla ilgili belgeler:
Kapsam Dışı Belgesi/Bilgisi
UBB/ÜTS Belgesi/Bilgisi
4.3.2. Numune sunulması istenmektedir.
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup yerli malı teklif eden istekliye ihalenin tamamında

% 15 (yüzde on beş) oranında fiyat avantajı uygulanacaktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 100 (Yüz) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 38 inci

maddesine göre açıklama istenecektir.

KHHB-1 2025 YILI ENTERAL BESLENME POMPA SETİ (TORBALI) ALIMI
İL SAĞLIK MÜDÜRLÜĞÜ SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2153391)

İhale No                                         : 2025/00002
İhale konusu işin niteliği, 
türü, miktarı ve ihale usulü         : 72 Kişi Güvenlik Personeli Hizmet Alımı İhalesi. İstanbul 
                                                        Aydın Üniversitesi İhale Yönetmeliğinin 16. maddesine 
                                                        göre Açık İhale usülü ile ihale edilecektir.
İhale dokümanının görülmesi    : -İhale dokümanı, idarenin adresinde görülebilir. 7.500 TRY
                                                        (Türk Lirası) karşılığı Garanti Bankası AŞ. Bakırköy Ticari 
                                                        Şubesi TR 59 0006 2001 6740 0006 2959 01 no.lu 
                                                        hesaba işin adı, gerçek ve tüzel kişi unvanı, vergi ve kimlik 
                                                        numaraları belirtilerek yatırılır Dekont karşılığında  İdarenin 
                                                        adresinden İHALE ALINDI BELGESİ alınabilir. 
                                                        -İhaleye teklif verecek olanların ihale dokümanını 
                                                        satın almaları zorunludur
Geçici teminat                              : İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ tutarda geçici teminat 
                                                        vereceklerdir. 
                                                        - İhale Dökümanı Alındı Belgesi
                                                        - İmza sirküleri
                                                        - Vekaletname
                                                        - İmza beyannamesi
                                                        - Geçici Teminat Mektubu
                                                        - Faaliyet belgesi (Ticaret Odası)
                                                        - Faaliyet belgesi(Özel Güvenlik)
                                                        - Ticaret sicil gazetesi
                                                        - İş bitirme belgesi
                                                        - Birim Fiyat Teklif Cetveli
                                                        - Birim Fiyat Teklif Mektubu
İhalenin yapılacağı yer                : İstanbul Aydın Üniversitesi A Blok Satınalma Ofisi 
                                                        Toplantı  Salonu
İhalenin tarih ve saati                  : 17.01.2025 tarihinde saat 15:00 da
Tekliflerin sunulması                   : İstekliler tarafından teklifler İstanbul Aydın Üniversitesi 
                                                        Satınalma Müdürlüğüne teslim edilecektir. 
                                                        İhalenin yapılacağı saate kadar ihale teklifleri alınacaktır.
Tekliflerin geçerlilik süresi          : Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren
                                                        120 takvim günüdür. 

İHALE İLANI
İstanbul Aydın Üniversitesi Rektörlüğünden

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2153075)

İsteklilerden istenilen belgeler:

          

2 CUMA
10 OCAK 2025 Sağlık / Yaşam İttifak

ko lyozun
t a n ı m ı n ı
yapan Liv

Hospital Samsun Beyin
ve Sinir Cerrahisi Uzm.
Opr. Dr. Ali Kemal Ulaş,
“Skolyoz (omurga eğri-
liği), omurganın sırt ve
bel bölgesinin yana doğ-
ru eğriliği olarak tanım-
lanır. Büyümenin en hızlı
yaşandığı ergenlik döne-
minde görülme sıklığı ar-
tan hastalığın tedavisinde
başarılı sonuçlara ulaşa-
bilmek için erken dö-
nemde müdahale edil-
mesi büyük önem taşır”
diye konuştu.
“Her 100 kişiden
2 ila 4'ünde
görülüyor”

Toplumda yüzde 2-4
arasında görülen Skolyoz
hastalığı ve cerrahi te-
davisi hakkında açıkla-
malarda bulunan Dr.
Ulaş, hastalığa kız ço-
cuklarında erkeklere
oranla daha sık rastlan-
dığını söyledi. Dr. Ulaş,
“Skolyoz, kötü duruş ve
omuz seviyeleri arasında
eşitsizlik, bel çukurla-
rındaki asimetri, bel
kemiğinde bir ta-
rafın öne çıkıntı
yapması, sırtta
bir tarafta ke-
mik kabarık-
lık (kürek
kemiğinde
tümsek gö-
rünümü), el-
biselerin vü-
cuda tam
oturmaması,
kızlarda eteğin
yukarı doğru çe-
kilmesi, vücut den-
gesinde sağa ya da sola
kayma şeklinde belirtiler
ile kendini gösterir. Skol-
yozda görülen çocuktaki
hafif değişikliklerin aile
üyesi, yakın bir arkadaş

ya da öğretmen tarafın-
dan fark edilebilir" şek-
linde konuştu.
"Ergenlik
sonrasında da
ilerleyebiliyor"

Skolyoz cerrahisinde
amacın eğilmiş omurları
düzgün bir şekilde dizip

birbirine kaynatmak
olduğunu dile ge-

tiren Opr. Dr.
Ulaş, "Kayna-
ma sonrasın-
da bu bölge
tek bir ke-
mik (omur)
gibi hareket
eder. Genel-
de 45-50 de-
recenin üze-

rinde olan eğ-
rilikler ergen-

lik bitip büyüme
tamamlansa bile

ilerlemeye devam
eder. İlerleme sırtta ve
belde estetik olarak kötü
bir görüntü oluşturduğu
gibi akciğer fonksiyonu-
nu da bozabilir. Bu du-
rumda skolyoz cerrahisi

yapan çoğu doktor skol-
yoz eğriliğini azaltmak
ya da artmasını engelle-
mek için cerrahi tedaviyi
tercih eder. Günümüz
teknolojisi skolyoz cer-
rahlarının eğrilikleri dü-
zeltebilme yeteneklerini
artırmıştır. Böylece estetik
olarak düzgün bir gö-
rüntü elde edilebilir. Eğ-
rilmiş omurların birbirine
kaynatıldığı füzyon ame-
liyatı, skolyoz eğriliğinin
artmasını engellemekte
çok başarılıdır" ifadelerini
kullandı.
“Skolyoz eğriliği
ne kadar esnekse
o kadar çok
düzelir”

Ameliyattan önce özel
eğilmeli ya da traksiyon
filmi denilen özel röntgen
filmleriyle skolyoz eğri-
liğinin ne düzeyde esnek
olduğunun anlaşılmaya
çalışıldığını vurgulayan
Ulaş, şunları söyledi:
"Ameliyatı yapacak olan
cerrah bu filmlerle ölçüm
yaparak esneklik hakkın-

da fikir sahibi olur. Skol-
yoz eğriliği ne kadar es-
nekse, o kadar çok dü-
zelme elde edilir. Skolyoz
ameliyatından sonra iz
kalmasını engellemek
için cilt estetik dikiş kul-
lanılarak dikilir. İz olu-
şumunu engelleyici
kremlerin kullanılması
ve ilk yıl güneşe çıkarken
kesi hattının üzerinin ör-
tülmesi kullanılan diğer
önlemlerdir. Skolyoz
ameliyatı, omurganın
tekrardan pozisyon ve-
rildiği, kasların yerlerinin
değiştiği büyük bir ame-
liyattır. Genelde ameliyat
sonrası ilk günlerde ağrı
daha fazla olur. Çoğu
hasta ağrısı üçüncü gün-
den sonra azalarak has-
taneden taburcu olur.
Daha sonra aşamalı ola-
rak ağrıları azalır ve ge-
nelde 2 ya da 4 hafta
sonra okul çağındaki ço-
cuklar okula gidebilirler.
Hastalar ameliyat sonrası
ikinci günde ayağa kal-
dırılıp yürütülürler." 

lSAMSUN-İHA

S

“Karanlıkta ekrana bakmak miyop olma riskini arttırıyor” uyarısı
Yeditepe Üniversitesi Tıp Fa-
kültesi Göz Hastalıkları Ana-
bilim Dalı Dr. Öğr. Üyesi Öztürk,
uzağı iyi görememe sorunu
olan miyobun önemli sağlık
sorunlarından biri olduğunu
söyledi. Özellikle Kovid-19 sal-
gını sonrası eve kapanmaların
ardından çocuklarda miyobun
arttığını vurgulayan Öztürk,
2050'de dünya nüfusunun ya-
rısının miyop olmasının tahmin
edildiğini ifade etti. Öztürk,
miyobun çocukluk çağında baş-
ladığını belirterek, "Çocuğun
gelişimi sırasında göz büyürken,
gözün ön-arka aksı gerektiğin-
den fazla uzarsa miyop oluşur.
Çocukluk çağında önlemleri-
mizi almak durumundayız. Gü-

nümüzde önemli bir sorun."
diye konuştu. Bilgisayar, tablet
gibi dijital ekranlarla yakın ça-
lışmanın miyobu önemli ölçüde
artırdığını anlatan Öztürk, ek-
ranların el dirsek boyutunda
tutulmasını, göze yaklaştırıl-
mamasını ve bol ışıklı ortamda
çalışılmasını önerdi. Göz has-
talıklarından korunmada ortam
ışığının önemli olduğuna dik-
kati çeken Öztürk, "Ekran ışı-
ğının parlaklığının azaltılması
ve ekran karşısında çalışanların
yarım saatte bir beş dakika ara
vermesi gerekiyor. Gece ka-
ranlıkta telefona bakan çocuk-
larda miyop riski çok daha faz-
la." dedi. Miyop tedavi edil-
mezse ve numarası arttıkça

glokom, sarı nokta, katarakt
problemlerini beraberinde ge-
tirdiği uyarısında bulunan Öz-
türk, şöyle devam etti: "Derecesi
yükseldikçe kalıcı görme hasarı
yapma riski var. Yüksek nu-
maralı miyop olanlarda bu has-
talıklar daha sık görülüyor. Mi-
yopiden korunmak için dav-
ranış değişikliklerini öneriyoruz.
Gündüz iki saat gün ışığında
bulunmak gerekiyor. Gün ışığı
olması yeterli, güneş olması ge-
rekmiyor. Doğal ışık retinaya
geldiğinde beyin fonksiyonları
üzerinden gözün büyümesini
kontrol edebiliyor. Ayrıca doğal
ortamda bulunulduğunda yakın
ekran aktivitesini de kısıtlamış
oluyoruz." lANTALYA-AA

‘Duruş bozukluğu skolyoz
işareti olabilir’ uyarısı
Skolyoz hakkında bilgilendirmede bulunan Beyin ve Sinir Cerrahisi Uzmanı Opr. Dr. Ali Ke-
mal Ulaş, "Çocuklarda kötü duruş, omuz seviyeleri arasında eşitsizlik, bel çukurlarındaki
asimetri, bel kemiğinde bir tarafın öne çıkıntı yapması, kürek kemiğinde tümsek görünümü,
elbiselerin vücuda tam oturmaması ve kızlarda eteğin yukarı doğru çekilmesi gibi belirtiler
görüldüğünde skolyoz ihtimali düşünülerek vakit kaybetmeden hekime başvurulmalı” dedi.
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Basın İlan Kurumu Genel Müdürü
Cavit Erkılınç, sağlıklı bir demo-
kratik sistemin vazgeçilmez un-
suru olan basının kamuoyunun
doğru bilgilendirilmesinde, top-
lumun ilerlemesinde ve medeni-
yetin inşasında hayati görev üst-
lendiğini kaydetti. “Evrensel mes-
lek ilkelerine sadakatle bağlı, hu-
kuki değerler temelinde kişilik
haklarına saygıyı önceleyen ga-
zetecilerimiz; mesleğin saygınlığını
artırmakta, medyaya duyulan gü-
veni güçlendirmekte ve demok-
rasimizin gelişimine katkı sun-
maktadır” diyen Erkılınç, son de-
rece kıymetli olan bu anlayışın
geleceğin gazetecilerinin yolunu
aydınlatıp onlara rehberlik ettiğini

belirtti.  Kutlama mesajında tek-
nolojik gelişmelerin medyaya olan
etkilerini değerlendiren Genel
Müdür Erkılınç, “Son 20 yılda
iletişim teknolojilerinde yaşanan
gelişmeler sonucunda medyanın

haber kaynaklarına erişimi, içerik
üretimi ve kitlelere aktarımı ko-
laylaşırken; mecraların çeşitlen-
mesi ve fiziki sınırların ortadan
kalkmasıyla bilginin yayılımı hız-
lanmış, mesajların etki gücü art-
mış, olumlu veya olumsuz her
türlü yansıma kısa sürede alınabilir
hale gelmiştir. Bu durum, ulusal
ve uluslararası ölçekte stratejik
önemi her geçen gün artan bası-
nın, karar vericilere nüfuz ede-
bilme kabiliyetini ne yazık ki mes-
leki sınırlarını aşacak şekilde kul-
lanılabilmesinin de önünü açmış-
tır” ifadelerini kullandı.

Basın İlan Kurumu’nun her ko-
nuda Türk basınının yanında ol-
duğunun altını çizen Erkılınç, me-

sajını şu sözlerle tamamladı:  “Ba-
sın İlan Kurumu olarak paydaş
kurumlarımızla iş birliği içinde
Türk basınının yetkinliklerinin ge-
liştirilmesi ve iktisadi yönden güç-
lendirilmesine yönelik her türlü
adımı atmaya; basın çalışanlarının
hak arayışında yanlarında dur-
maya devam edeceğiz. Sosyal so-
rumluluklarımızın bilincinde; res-
mî ilan ve reklamların objektif
kriterler gözetilerek tarafsız şekilde
dağıtılmasına dair kararlılığımızı
koruyacağız. Bu duygu ve düşün-
celerle gece gündüz demeden gö-
revlerini fedakârca yerine getiren,
hakikatin peşinde koşan gazete-
cilerin 10 Ocak Çalışan Gazeteciler
Gününü kutluyorum.”

Yıllar önce Bolu’nun uzak kasa-
balarından birinde, birkaç arka-
daşımla birlikte güzel bir gün ge-
çirmek için ormana gittik. Önce-
sinde günlerce yağmur yağmış,
mantardan anlayan bir arkadaşımız
yağmurlu günler boyunca bizi he-
veslendirmiş, yağmur dinip güneş
doğunca da ormanın yolunu tut-
muştuk. Ama ormanda kaybolduk.
Hepimiz askerliğimizi yaptığımız,
gece ve gündüz yön bulma konu-
sunda eğitim aldığımız halde, ça-
resizce, birbirine benzeyen ağaç-
ların arasında dolaşıp duruyorduk.
İlkin şakalaştık birbirimizle, “kay-
bolursak herkes bizimle dalga ge-
çecek” deyip gülüştük. Ama akşam
yaklaşmaktaydı ve biz gerçekten
de bir çıkış yolu bulamıyorduk.
Sonunda adım attığımız her yer
birbirine benzemeye başladı; ka-
sabadan uzaklaşıyor muyduk yoksa
ona yaklaşıyor muyduk bilemez
hale geldik. Birbirimize belli et-
mesek de sinirler geriliyordu. O
gün sadece bir ormanda değil
kendi içimizde de kaybolmakta
olduğumuzu hissetmiştim. Belli
belirsiz, birbirimize yabancılaşmaya
başlamıştık; zorunlu olmadıkça
konuşmuyor, her birimiz kendi
korkumuzla ilgileniyorduk. Ve kuş-
kusuz kaybolmak, bir tekdüzeliğin
içerisine hapsolmak demekti…

Yıllar sonra bir gün, işte şimdi
oturduğum masada ve işte şimdi
içinde bulunduğum küçük kütüp-
hanede birden şöyle söylendim:
“Burası da bir orman. İçinde kitap
olmayan, kitaba dokunulmamış
bir tek günün yok. Arkadaşlarınla
her ne konuşursan konuş, söz
mutlaka bir dönemeçten sonra
edebiyata, kitaplara geliyor. Dün-
yada, dünyaya açık yaşıyorum
zannediyorsun ama şu ya da bu
şekilde sayfaların arasında kay-
bolmuş durumdasın. Hayatı bir
metin gibi okuyor, kenti bir roma-
nın mimarisiyle karşılaştırıyor, hiç-
bir kitap okumamış bazı tanıdık-
larını tanıdığın bazı kahramanlarla
kıyaslıyor, bu büyük harf ormanının
içinde dolaşıp duruyorsun işte.”
Sadece böyle söylenmekle kalma-
mış, gerçekten de durumumdan
işkillenmeye başlamıştım. Gözle-
rimi romanların olduğu rafa diktim
ve yolumu hiç şaşırmadan Canet-
ti’nin kitabına, Körleşme’ye odak-
landım; bir kez daha vurgulamam
gerekir ki bir başka kitaba değil
özellikle ona. Kendime tanı koy-
makta zorluk çekmediğime göre,
durumumu pekâlâ biliyordum:
Kaybolmak için ille de gerçek bir
ormana gerek yoktu; insan farkında
olmadan kendi ormanını yeşertip
büyütebiliyordu. Ben de kitapların
arasında kaybolmuştum…

Bir meseleyi kafamıza taktığı-
mızda, hayat da üstümüze titrer
ve yeterince aydınlanalım diye
karşımıza bolca malzeme çıkarır.
O günlerde rütbeli bir misafire de
ev sahipliği yaptım. Siyasi bahtı
erken yaşta açılmış olan misafirim,
birlikte aynı öğrenci evini paylaş-
tığımız bir arkadaşımdı ve şimdi-
lerde Anadolu’da küçük bir kasa-
bada Belediye Başkanlığı yapmak-
taydı. Birlikte geçirdiğimiz sımsıcak
günlere rağmen bir türlü ortak bir
dil tutturamıyor, araya girmiş se-
nelerin kilidini çözemiyorduk. Bir
an, içimden bir ses, “ona ismiyle
hitap etmekten vazgeç” dedi; onun
bir ismi değil bir rütbesi var artık.
“Başkanım” dedim, “hatırlıyor mu-
sun; soğuk bir kış gününde odunlar
tam kurumadığı için saatlerce so-
bayı yakmaya çalışmış ama odun-
ları bir türlü tutuşturamamıştık.”
Kilit çözülmüş, adını söyleyerek
sıradanlaştırdığım öznenin omuz-
ları yerine gelmiş, gülerek hatıranın
içine dalıvermişti. Ben nasıl kitap-
ların içinde yaşıyorsam, o da siya-
setin içinde yaşıyordu; ben harf-
lersiz, o unvansız yapamıyordu
işte. Sabahları Başkan Bey olarak
evden çıkıyor, her yerde Başkan
Bey olarak selamlanıyor, akşam
evine Başkan Bey olarak dönü-
yordu. O da bir koltukta kaybol-
muştu…

Çocukluk arkadaşlarımdan ba-
zıları tüccardır. Ticaretle geçirdikleri
uzun yıllar, benim gibi kitaplarla
ya da Başkan Bey gibi siyasetle
uğraşanlardan daha fazla olgun-
laştırmıştır onları. İnsanları tanı-
makta, toplumun olaylar karşısın-
daki tepkilerini ölçmekte üzerlerine
yoktur. Mesele para olunca, siyasi
gündemin tesirlerini de günü gü-
nüne, bizzat müşterileri üzerinden
değerlendirme yetenekleri geliş-
miştir. Canım sıkıldığında tüccar
arkadaşlarımdan birinin yanına
giderim; bu bana iyi gelir. Kafamı
kaybolmaya taktığım günlerde,
yine böyle bir ziyaret gerçekleştir-
dim. Büyük mağazanın yakınla-
rında oturup işlerden, piyasalardan,
yaklaşmakta olan yaz sezonundan
bahsettik. Arkadaşım, meslek dı-
şından bir dinleyici bulduğu için
açılmıştı: Bir atölye açmaktansa,
mevcut atölyelere mal diktirmenin
daha kârlı olduğunu, satılacak giy-
silerle müşterinin niteliği arasındaki
bağlantıyı, mağaza vitrininin dü-
zenlenişini, bir sonraki sezonda
insanların neleri tercih edeceklerini
önceden hissetmenin gerekliliğini,
kadın ve erkek müşteriler arasın-
daki farkı anlattı uzun uzun. Elbette
yadırgayacak değildim; onun ha-
yatı da ticaretle geçmiş, o da tica-
retin içinde kaybolmuştu…

Milli Eğitim Bakanı Yusuf Te-
kin'in talimatıyla geçen yıl
okullarda dönem bitimi ön-
cesindeki son hafta öğrenci-
lerin, sanatsal, kültürel, sportif
ve bilimsel faaliyetlere katıl-
malarını teşvik etmek ama-
cıyla "Dönem Sonu Faaliyet
Haftası" uygulaması hayata
geçirilmişti. Bu yılki etkinlikler,
akademik başarının yanı sıra
sosyal, kültürel, sanatsal ve
sportif gelişimi de bütüncül
yaklaşımla odağa alan Türkiye
Yüzyılı Maarif Modeli ile bü-
tünleşik şekilde güncellendi.
Bu kapsamda, faaliyet hafta-
sında öğrencilere çok yönlü
gelişimlerini destekleyecek ge-
niş etkinlik yelpazesi sunula-
cak. 13-16 Ocak'ta "Dönem
Sonu Faaliyet Haftası" kapsa-
mında düzenlenecek etkin-
likleri, öğretmenlerle öğren-
cilerden oluşan heyet organize
edecek. Etkinliklerin tümü,
Bakanlıkça e-Okul Sosyal Et-
kinlik Modülü'nde "merkezi
etkinlik" olarak tanımlandı.
Okullar, Sosyal Etkinlik Girişi
Ekranı Merkezi Etkinlikler bö-
lümünden bu etkinlikleri se-

çerek, etkinliği gerçekleştiren
öğrenci/öğrencilerin bilgilerini
modüle işleyecek. e-Okul Sos-
yal Etkinlik Modülü'ne yapılan
veri girişleri, öğrencilerin sos-
yal etkinlik içerikli karnele-
rinde de yerini alacak. Bilgi
yarışmalarından yetenek pay-
laşım saatine, hitabet oyun-
larından sergilere, sosyal so-
rumluluk çalışmalarından, bel-
gesel ve animasyon gösteri-
lerine birçok etkinliğe yer ve-
rilen planlamalarla öğrenci-
lerin hem eğlenmesi hem de
öğrenmesi amaçlanıyor.  Tür-
kiye Yüzyılı Maarif Modeli'ne
uygun güncellenen "Dönem
Sonu Faaliyet Haftası Uygu-
lama Kılavuzu"nda, gün gün
örnek planlamalar yer aldı.
Okullar, planda yer alan et-
kinliklerin gününü değişti-
rebilecek, etkinlik saatlerini
okul ve çevre şartlarına göre
belirleyebilecek. Faaliyet Haf-
tası Yürütücü Heyeti, örnek
etkinliklere ek olarak pek
çok oyun ve etkinliği öğrenci,
öğretmen, veli ve okul idaresi
işbirliğiyle organize edebi-
lecek. lANKARA-AA

İzmir Körfezi'nde deniz
yosunu tabakası oluştu

Okullar yarıyıl tatiline
“şenlik” haftasıyla girecek
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akan Kacır, Resmi
Gazete'nin dünkü
sayısında yayımla-

nan Cumhurbaşkanlığı Kararna-
mesi ile kurulan Siber Güvenlik
Başkanlığına ilişkin değerlendir-
mede bulundu. Kurumun, siber
güvenliğin sağlanması amacıyla
politika, strateji ve hedefleri be-
lirleyeceğini, siber güvenlik eko-
sistemine yönelik yerli ve milli
ürünler ile teknolojilerin gelişti-
rilmesine yönelik çalışmalar ya-
pacağını, yerli girişimcilerin dün-
ya pazarında rekabetçi konuma
gelmesi için çaba harcayacağını
vurgulayan Kacır, AR-GE ve tek-
noloji transferinin de Başkanlığın
faaliyet alanları arasında bulun-
duğunu söyledi. Kacır, siber gü-
venliğin öneminin giderek arttı-
ğına dikkati çekerek, günlük ya-
şamda kullanılan tüm cihazlar-
dan kritik tüm altyapılara kadar
söz konusu alanların güçlü bir
koordinasyonla yönetilmesi ge-
rektiğini dile getirdi. Siber Gü-
venlik Başkanlığının doğrudan

Cumhurbaşkanlığına bağlı ku-
rulmasının bu anlamda önemli
bir adım olduğunu vurgulayan
Kacır, şöyle konuştu: "Türkiye'nin
halihazırda farklı kamu kurumları
nezdinde sürdürülen siber gü-
venlik çalışmalarının tek bir ku-
rumun çatısı altında koordine
edilecek olmasını çok anlamlı
ve değerli görüyorum. Biz de
Bakanlık olarak Türkiye'de tek-
noloji geliştirmeden, teknoloji
girişimciliğinden sorumlu, yine
bilimsel araştırmaları özellikle
TÜBİTAK eliyle destekleyen bir

Bakanlığız ve Siber Güvenlik
Başkanlığının en önemli paydaş-
larından da birisi olacağımızı de-
ğerlendiriyorum." Türkiye'nin ha-
vada, karada, denizde ve uzayda
kendisine yönelebilecek her türlü
riski bertaraf etme zorunluluğu
olduğunu belirten Kacır, şunları
kaydetti: "İnanıyorum ki siber
güvenlik alanındaki her türlü
riski ortadan kaldırmaya yönelik
Siber Güvenlik Başkanlığı çok
önemli bir sorumluluk üstlenecek.
Biz de önümüzdeki dönemde
özellikle endüstriyel ürünlerin

siber güvenlik standartlarıyla il-
gili, uluslararası standartları da
yakından takip ederek yeni adım-
lar atmaya hazırlanıyoruz. Artık
kullandığımız tüm eşyalar birbi-
riyle bağlantılı cihazlar. Dolayısıyla
tüm bu cihazların üretim ya da
ithalat süreçlerinde daha ileri dü-
zeyde siber güvenlik kriterlerinin
icrası, insanımızın günlük yaşa-
mını güvenli şekilde sürdürüle-
bilmesi için çok önemli. Biz de
Bakanlık olarak tüm bu alanlarda
özellikle AB Siber Güvenlik Ya-
sası'nda ortaya konulan perspektifi
de dikkate alarak daha güçlü ted-
birlerin alınmasına önemli katkılar
sunacağız. Türkiye, devletimizin
güçlü iradesiyle havada, karada,
denizde, uzayda olduğu gibi siber
dünyada da vatandaşımızın, in-
sanımızın, milletimizin huzuru,
istikbali ve güvenliği için alması
gereken tüm tedbirleri en etkin
şekilde alacaktır. Biz hiçbir alanda
milletimizin hiçbir ferdinin risk
altında olmayacağı bir Türkiye'yi
inşa ediyoruz." lANKARA-AA

B

İzmir Körfezi'nde yer alan Ça-
kalburnu Lagünü'nde deniz
suyundaki azot ve fosfor mik-
tarının artmasıyla çoğalan de-
niz yosunu (ulva) su üzerinde
tabaka oluşturdu. Balçova il-
çesinde, flamingoların da ara-
larında bulunduğu birçok kuş
türüne ev sahipliği yapan la-
gün yosun tabakası nedeniyle
yeşile büründü. Manisa Celal
Bayar Üniversitesi Mühendis-
lik ve Doğa Bilimleri Fakültesi
Biyoloji Bölümü Hidrobiyoloji
Ana Bilim Dalı Başkanı Prof.
Dr. Ergün Taşkın, deniz yo-
sununun özellikle endüstriyel
ve tarımsal faaliyetlerin yoğun
olduğu bölgelerde suyun kir-
lenmesine bağlı olarak ortaya
çıktığını belirtti. Denizde ya-

pılacak temizleme çalışmala-
rının yanı sıra deniz yosunu-
nun üremesine neden olacak
şartların ortadan kaldırılma-
sının önemine dikkati çeken
Taşkın, şunları kaydetti: "İzmir
Körfezi'nde deniz yosunu gibi
fırsatçı ve kirliliğe karşı tole-
ranslı olan türlerin aşırı ço-
ğalmasını önlemek için işe
karasal ortamdan başlanmalı,
atık suların iyi şekilde arıtıl-
ması sağlanarak besleyici ele-
mentlerin girişi önlenmelidir.
Deniz suyunun ısınması ve
güneşli hava olunca bu fırsatçı
türler ortaya çıkıyor. Kısa
ömürlüdür ama öldükleri za-
man da ortamda istenmeyen
bir kokuya sebep olabiliyor-
lar." lKOCAELİ-AA

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet Fatih Kacır, Siber Güvenlik Başkanlığının her
türlü siber riski ortadan kaldırmaya yönelik sorumluluk üstlenmesinin yanı sıra
bu alandaki yerli ve milli teknolojilerin geliştirilmesinde de rol alacağını bildirdi.

Erkılınç’tan 10 Ocak Çalışan Gazeteciler Günü mesajı

Kendini kaybetmenin yolları
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Türk Havacılık ve Uzay Sanayii'nin
(TUSAŞ) geliştirdiği insansız hava
aracı ANKA, ROKETSAN'ın L-UM-
TAS füzesiyle 15 bin feetten hedefi
tam isabetle vurdu. ANKA'nın L-
UMTAS füzesiyle gerçekleştirdiği
atışa ilişkin detaylar TUSAŞ'ın X
hesabından paylaşıldı. Atışa ilişkin
görüntülerin de yer aldığı payla-
şımda şu ifadelere yer verildi: "RO-
KETSAN'ın milli füzesi L-UMTAS
ile gerçekleştirilen bu başarı, mü-
hendislerimizin gecesini gündüzüne
katarak inşa ettiği bir gurur tablo-
sudur. Mühendislik kabiliyetimizin
büyük bir kanıtı olan başarımızla
gurur duyuyoruz. Uluslararası are-
nada adımızı daha da yukarı taşıyor,
her başarımızda Türkiye'nin gücünü
göklere yazıyoruz. Yerli ve milli
teknolojimizin gücüyle daha da
yükseğe çıkmaya devam ediyoruz."

Cumhurbaşkanlığı Savunma Sanayii
Başkanı Haluk Görgün de konuya
ilişkin X hesabındaki paylaşımında,
ANKA'nın L-UMTAS füzesiyle hedefi
tam isabetle vurmasının yerli ve
milli savunma sanayimizin gücünü
ve geldiği noktayı bir kez daha
ortaya koyduğunu vurguladı. Bu
başarının, mühendislerden teknis-
yenlere, sanayicilerden alt yükleni-
cilere kadar herkesin azimli ve öz-
verili çalışmasının bir sonucu oldu-
ğunu belirten Görgün, "Bu önemli
başarıda emeği geçen TUSAŞ ve
ROKETSAN çalışanlarını, Savunma
Sanayii Başkanlığımızın değerli per-
sonelini, sanayicilerimizi ve alt yük-
lenicilerimizi gönülden tebrik edi-
yorum. Birlikte, Türkiye'nin savunma
kabiliyetlerini daha ileriye taşıyor,
geleceğe güçlü adımlarla yürüyoruz."
ifadesini kullandı. lİSTANBUL-AA

ANKA’dan L-UMTAS füzesiyle
15 bin feetten hedefe tam isabet

 

Siber Güvenlik Başkanlığı, siber teknolojilerin
milli dönüşümünde de görev alacak

FOTOĞRAF: AA
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Beykoz'da gerçekleştirilen
“Mahalle Buluşmaları”
kapsamında, Ortaçeşme
Mahallesi’nde düzenlenen
toplantıda, vatandaşların
ulaşım talepleri hızla kar-
şılık buldu. Ortaçeşme
Merkez ile Hünkartepe
arasında çalışacak ücretsiz halk
servisi hizmete girerek vatan-
daştan tam not aldı. Beykoz
Belediyesi Çayır Restoran oto-
parkından kalkan Ortaçeşme
halk servisini ziyaret eden Baş-
kan Alaattin Köseler, vatandaş-
larla sohbet etti.  Ortaçeşmeli
vatandaşlarla gerçekleştirdiği
sohbette Başkan Mimar Alaattin
Köseler, Beykoz’da ulaşım so-
rununa çözüm sunmak üzere,
İETT ile yapılan işbirliklerin
yanı sıra belediye imkânlarını
da sonuna kadar kullandıklarını
ifade ederek, semt pazarlarına

ve ulaşımı zor mahallelere
ücretsiz servis hizmeti sun-
duklarını kaydetti. Vatan-
daşlarla sohbetinin deva-
mında Beykoz Belediye
Başkanı Köseler: “Ortaçeş-
me Mahalle Buluşmamız-
da komşularımızdan gelen

talepler doğrultusunda, konforlu
ve pratik ulaşım için halk servisi
hizmetimizi başlattık. Hayırlı
uğurlu olsun. Beykozluların
memnuniyetini görmek bizleri
hizmet üretmeye daha fazla
teşvik ediyor.” dedi. Çayır Res-
toran otoparkından saat 13:00
– 14:00 – 15:00 – 15:30 ve
16:00 hareket edecek olan halk
servisi; Berk Sokak, Gürensel
Sokak, Taşocakları Cami önü,
Hünkartepe Caddesi, Vakıftepe
Sokak ve Dalgıç Sokak’tan ge-
çerek mahalle sakinlerine ulaşım
kolaylığı sağlayacak.

Esenyurt Belediye-
si, el becerilerini
geliştirmek ve
meslek edinmek
isteyen vatandaş-
lar için 53 farklı
branşta kültür sa-
nat eğitimi veriyor.

Eğitimlerden faydalanan yaklaşık
20 bin kursiyer, hem zamanlarını
verimli değerlendiriyor hem de
sosyalleşiyor. Toplumun her ke-
siminden ilgi gören kültür ve
sanat kurslarında haftanın 7
günü eğitim veriliyor. Kursiyerler,
el sanatları ve müzik alanında
öğrendikleri teorik bilgileri, uy-
gulamalı derslerle pratiğe dökme
imkanı buluyor. Belediyenin 21
ayrı kültür merkezinde gerçek-
leşen derslerde; resim, piyano,
keman, gitar, ahşap boyama,
amigurumi, biçki dikiş, katı’, kur-
dele nakışı, örgü, çanta tasarımı
gibi branşların incelikleri öğre-
tiliyor. Eğitimlere katılan kursi-
yerler, zamanlarını verimli şekilde
değerlendirerek kendilerini ge-
liştirme fırsatı buluyor.
“Kendi işlerini
kuruyorlar”

Kursiyerlerin bir zanaat öğ-
renmenin yanı sıra tasarım ürün-
ler yaparak kazanç sağladıklarını
belirten Biçki ve Dikiş Kursu Öğ-
retmeni Hünkar Aslan, “Kursu-
muzda kadın giyim üzerine ça-
lışmalar yapıyoruz. Bu sene ger-
çekten çok güzel bir başlangıç

yaptık. Öğrencilerimizden kimisi
buradan ayrıldığında kendi işini
kurabilecek, kimisi ise profesyonel
anlamda bu işi yapabilecek. Kur-
siyerlerimizden çok olumlu geri
dönüşler alıyoruz. Şu an birçoğu
tasarım yapıp ürünlerini satmaya
başladı” dedi. Punch tekniği ile
birçok farklı ürün ortaya çıkar-
dıklarını ifade eden İğne Nakışı
Kursu Öğretmeni Gülbahar Kan-
bur ise şöyle konuştu: “Bizim

modülümüz basit iğne nakışları
olarak geçiyor. Bunun içinde
punch nakışı da var. Bu nakışta
yastık işlemesi, çanta, runner,
masa örtüleri yapıyoruz. Bu bizim
için çok güzel bir uğraş. Kadın-
ların çok önemsediği ve tercih
ettiği bir branş. O anlamda da
çok güzel karşılık ve cevaplar
alıyoruz. Kadınlar kendilerine
bir zaman ayırmış oluyor. Bazı
vatandaşlarımız var ki gerçekten

el becerilerinin farkında değiller.
Buraya geldiklerinde kendilerini
buluyorlar, el becerilerini keşfe-
diyorlar. Hem zamanlarını verimli
kullanıyor hem de çok güzel
dostluklar ediniyorlar.”
“Ev ekonomisine
büyük katkı”

Kursların kendisine terapi gibi
geldiğini söyleyen Betül Akgün,
“Burada çok güzel vakit geçiri-
yoruz. Arkadaşlarımız, öğret-
menimiz gerçekten mükemmel.
Kumaşın üstüne panç iğneyle
ipleri işleyerek güzel ürünler çı-
karıyoruz. Yaptığımız el emeği
göz nuru ürünleri, sergilerde
satarak ev ekonomisine destekte
bulunuyoruz. Kendimiz tasa-
rımlar yapabiliyoruz, kendimizi
keşfedebiliyoruz. Çok güzel ar-
kadaşlıklar, dostluklar ediniyo-
ruz” diye konuştu.

VECHEDDİN ARVAS
Pendik Belediyesi geçen yıl Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın
2024 yılını "emekliler yılı" ilan et-
mesi sonrası emeklilere desteğini
daha da artırarak devam ettirmişti.
2025 yılında da emeklilere yönelik
başlatılan “sosyal tesislerde indirim”
uygulaması devam edecek.  Pendik
Belediye Başkanı Ahmet Cin:
“Emeklilerimize özel tüm sosyal
tesislerimizde geçerli yüzde 25 in-
dirim uygulaması yeni yılda da de-
vam edecek. Hayırlı olsun” dedi.
PendikBelediye Başkanı Ahmet
Cin’in talimatıyla geçen yıl emek-
lilere yönelik sosyal tesislerde baş-
layan indirim uygulaması 2025 yı-
lında da sürecek. Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan’ın 2024 yılını
"emekliler yılı" ilan etmesi sonrası
emeklilere desteğini daha da artıran
Belediye Başkanı Ahmet Cin:
“Emeklilerimize özel tüm sosyal
tesislerimizde geçerli yüzde 25 in-
dirim uygulaması yeni yılda da de-
vam edecek. Hayırlı olsun.” dedi.
Bu sayede sosyal tesislere gelen
emekliler “Pendik Kart”larını gös-
tererek yüzde 25 indirimden fay-
dalanabilecek.  Kartı olmayan emek-
lilerin uygulamadan yararlanması
için pendikkart.pendik.bel.tr adre-
sinden başvurularını yaptıktan sonra
aşağıdaki tesislerden “Pendik Kart”
almaları yeterli olacak.          
Kart temin noktaları

Pendik Belediyesi Merkez Hizmet
Binası

Mehmet Akif Ersoy Sanat Merkezi
Pendik Engelsiz Yaşam Merkezi
Kaynarca Yeni Nesil Yaşam Merkezi
Sülüntepe Şehit Burhan Öner

Spor Kompleksi
Esenler Şehit Yalçın Aran Spor

Kompleksi
Ahi Evran Kültür Merkezi
Yeşilbağlar Novipazar Spor Merkezi

Pendik’te 2025’te
emeklilik yılı olarak
devam ediyor 

atih Be-
lediyesi
Sağlık İş-

leri Müdürlüğü ilçe-
deki sokak hayvan-
larının yaşam koşul-
larını iyileştirmek ve
daha güvenli ortam-
larda yaşamalarını sağlamak
amacıyla yürüttüğü “Kedi Evi
Projesi”ni geniş kapsamlı bir
şekilde sürdürüyor. Proje çer-
çevesinde sokak hayvanlarının
yoğun olarak yaşadığı bölge-
lerde hem ahşap kedi evleri
hem de çoklu kedi evi üniteleri
konumlandırılıyor. Bu proje ile
belediye sokakta yaşayan ke-
dilere sadece bir yuva sunmakla
kalmıyor, aynı zamanda hay-
vanseverlerin desteğiyle sür-
dürülebilir bir hizmet modeli
ortaya koyuyor. Hayvansever-
lerle birlikte yürütülen çalış-
malarda kedi evlerinin yerleş-
tirilme süreci titizlikle gerçek-
leştiriliyor. Evlerin konumları
belirlenirken her evin koordinat
bilgileri, gönüllülerin isimleri
ve yerleştirilen noktaların fo-
toğrafları kayıt altına alınıyor.
Bu veriler daha sonra Coğrafi
Bilgi Sistemi (CBS) veri taba-
nına işlenerek kedi evlerinin
izlenebilirliği sağlanıyor. Böylece
ilçede hayvan dostlarımızın ba-
rınma ihtiyacı sürdürülebilir
bir biçimde karşılanıyor. Pro-
jenin en önemli özelliklerinden
biri gönüllü katılımını teşvik
etmesi ve toplumun sokak hay-

vanlarına yönelik duyarlılığını
artırması. Hayvanseverler kedi
evlerinin yerleştirilmesi sıra-
sında aktif rol alarak hem sü-
recin parçası oluyor hem de
projeye olan katkılarını daha
görünür hale getiriyorlar. Fatih
Belediyesi gönüllü katkıları da
değerlendirerek ilçede sokak
hayvanlarının yaşam kalitesini
sürekli yükseltmeyi hedefliyor.
Kalıcı ve güvenli
yaşam alanları 

Fatih Belediyesi Sağlık İşleri
Müdürlüğü vatandaşlardan ge-
len talepleri karşılıksız bırak-
mıyor. Müdürlüğe başvuran
her vatandaş sokak hayvanla-
rına destek olmak amacıyla

plastik kedi evi temin edebili-
yor. Böylece bireysel hayvan-
severler de sokak hayvanlarına
kendi bölgelerinde yardım eli
uzatabiliyor. Dağıtılan plastik
kedi evleri özellikle bireysel
talepler doğrultusunda kulla-
nılarak sokak kedilerinin yaşam
alanlarının genişletilmesine
katkı sağlıyor. Bu kapsamda
Fatih ilçesinin farklı mahalle-
lerine yerleştirilen ahşap kedi
evleri ve dağıtılan plastik kedi
evleri sayesinde sokak hay-
vanlarına uzun vadeli bir çö-
züm sunulmuş oluyor. Özellikle
kış aylarının yaklaşmasıyla so-
kak hayvanlarının barınma ih-
tiyaçlarına yönelik bu duyarlı
yaklaşım ilçede önemli bir far-

kındalık oluşturuyor. Proje kap-
samında hem kedi evlerinin
sürdürülebilirliği sağlanıyor
hem de sokak hayvanlarına
gönüllü vatandaşların katılı-
mıyla kalıcı ve güvenli yaşam
alanları kazandırılıyor.
CBS ile izlenebilir
hale getiriliyor

Kedi evlerinin konumları CBS
veri tabanına işlenerek izlene-
bilir hale getiriliyor. Böylece
kedi evlerinin nerelere konum-
landırıldığı, bakım ve kontrol-
lerinin nasıl yapıldığı gibi bilgiler
anlık olarak izlenebiliyor. Pro-
jenin bu yönü belediyenin hiz-
met süreçlerinin şeffaflığını ar-
tırıyor ve hizmetlerin izlenebi-

lirliğini sağlayarak uzun vadeli
bir çözüm sunuyor. Fatih Bele-
diyesi’nin sokak hayvanlarına
yönelik bu duyarlı hizmeti sa-
dece barınma ihtiyacını karşı-
lamakla kalmıyor, aynı zamanda
toplumun hayvan hakları ko-
nusundaki bilincini de artırmayı
hedefliyor. İlçede hayvansever-
lerin aktif katılımıyla genişleyen
Kedi Evi Projesi hem hayvan
dostlarımızın hem de gönüllü-
lerin destekleriyle sürdürülebilir
bir hizmet haline gelmiş du-
rumda. Sokak hayvanlarına yö-
nelik bu projeler hayvanların
daha güvenli ve sağlıklı bir or-
tamda yaşamalarını sağlayarak
ilçede örnek bir uygulama ola-
rak dikkat çekiyor.

F

UFUK AKYILDIZ

Bayrampaşa Belediyesi, Sosyal
Yardım İşleri Müdürlüğü yaptığı
çalışmalarla vatandaşa destek ol-
maya devam ediyor. İlçedeki çöl-
yak hastalarına glütensiz gıda
desteği kesintisiz sürdürülürken
çölyak hastaları için büyük öneme
sahip 15 çeşitten oluşan paketler
düzenli olarak dağıtılıyor. Uygu-
lama kapsamında, belediyenin
sosyal yardım işleri müdürlüğü
ekipleri, çölyak hastaları için bü-

yük öneme sahip toplam 15 çe-
şitten oluşan glütensiz gıda pa-
ketlerini özenle hazırlayarak çöl-
yak hastası vatandaşlara dağıtıyor.
Çölyak hastalarına glütensiz gıda
paketleri dağıtan Bayrampaşa
Belediyesi Sosyal Yardım İşleri
Müdürlüğü, aynı zamanda ilçe-
deki yaşlı ve engelli vatandaşlara
da evlerinde ücretsiz olarak kua-
förlük hizmeti sunuyor.  Buğday,
arpa, çavdar gibi tahıllarda bu-
lunan glüten isimli bir maddeye
vücut bağışıklık sistemi tarafından

verilen anormal yanıt sonucu or-
taya çıkan bir hastalıktır. Genel-
likle 1 yaşından sonra glüten içe-
ren besinlerin tüketilmeye baş-
lanması ile birlikte ilk belirtiler
ortaya çıkar. Başlangıçta bulantı,
kusma, ishal, halsizlik gibi belir-
tiler görülür. İlerleyen dönemlerde
ise anemi, cilt döküntüleri gibi
farklı belirtiler eklenir. Kronik bir
hastalık olmasına rağmen tedavisi
mümkündür ve tedavi glüten içe-
ren besinlerin diyetten çıkarıl-
masından ibarettir.

Çölyak hastalarına glütensiz gıda desteği

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

MUSTAFA
ŞAHİN

Esenyurt’ta 53 branşta 20 bin kursiyere eğitim

HARUN REŞİT
AKÇAY

Fatih Belediyesi sokak hayvanlarına yönelik duyarlı bir hizmeti daha hayata geçirerek kedilerinin barınma ihtiyaçlarını karşılamak
amacıyla Kedi Evi Projesi’ni hayvan dostu gönüllülerle uygulamaya başlıyor.  İlçede hayvanseverlerin aktif katılımıyla genişleyen ve
destekleriyle sürdürülebilir bir hizmet haline gelen projeyle hayvanların daha güvenli ve sağlıklı bir ortamda yaşamaları sağlanıyor.

‘Kedi Evi Projesi’ ile minik dostlara sıcak yuva

Beykoz’lular istedi ‘Halk
Servisi’ hizmete girdi 
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Türkiye, Gambiya’yla ticaret hacmini
100 milyon dolara çıkarmayı hedefliyor
Türkiye'nin Banjul Büyükelçisi Tür-
ker Oba, Gambiya ile Türkiye ara-
sındaki köklü dostluk ve işbirliğinin
her alanda artarak devam ettiğini
belirtti. Büyükelçi Oba, Türkiye-
Gambiya ilişkileri hakkında AA
muhabirine değerlendirmede bu-
lundu. Ülkesi ile Gambiya arasın-
daki bağların son derece kuvvetli
olduğunu anlatan Oba, büyükelçi
vasfıyla Gambiya'da bulunmaktan
ve Türk diplomasisini temsil et-
mekten onur duyduğunu söyledi.
İki ülke arasındaki köklü dostluk
ve işbirliğinin her alanda artarak
sürdüğünü aktaran Oba, "Gambiya,
18 Şubat'ta bağımsızlığının 60. yıl
dönümünü kutlayacak. Türkiye'nin
de bu ülkeyi 1965'te tanımasıyla
60 yıllık diplomatik ilişkiler anlamlı
bir eşikten geçecek." diye konuştu.
Büyükelçi Oba, Gambiya halkının,
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan ve Türkiye'ye duyduğu sa-
mimi sevgi ve teveccühü, burada
görev yaparken her gün hissettiğini
ifade etti. Gambiya'da, Türk İşbirliği
ve Koordinasyon Ajansı Başkanlığı
(TİKA) gibi çeşitli Türk kurumlarının
faaliyet gösterdiğini belirten Oba,
"Başta TİKA olmak üzere, Diyanet
İşleri Başkanlığımız, bakanlıklarımız

ve vakıflarımız buradaki faaliyet-
lerini yoğun şekilde sürdürüyor.
2013'ten bu yana TİKA toplam
80'den fazla projeyi hayata geçirdi."
dedi. Büyükelçi Oba, TİKA'nın, ge-
çen yıl yalnızca tarım, çevre, ka-
dınların güçlendirilmesi ve eğitim
alanında toplam 16 projeyi ta-
mamlandığının altını çizerek, bu
projelere toplam 350 bin dolarlık
yatırım yapıldığını aktardı. Oba,
Türkiye-Gambiya arasındaki ticari
konulara da değinerek, iki ülke
arasındaki ticaret hacminin gerçek
potansiyeline ulaşması amacıyla iş
çevreleri arasındaki işbirliğinin gi-
derek geliştiğini söyledi. İki ülke
arasındaki ticaret hacminin geçen
yıl 80 milyon dolara ulaştığını ancak
bu rakamın gerçek potansiyelin al-
tında olduğunu belirten Oba, "Ama-
cımız, önümüzdeki dönemde ticaret
hacmimizi 100 milyon dolara ulaş-
tırmak. Şu anda bu hedefe ulaşmak
için yoğun şekilde çalışıyoruz." dedi.
Büyükelçi Oba, iki ülke arasındaki
ticaret hacmini artırmak için Dış
Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK)
ve diğer kuruluşların daha etkin
şekilde faaliyet göstermelerine yö-
nelik çabaların mevcut olduğunu
vurguladı. lABUJA-AA

Türk otomotiv sektörü “milyar
dolarlık pazar” sayısını artırdı
İhracatta 2024'te 37 milyar do-
lara ulaşarak rekor kıran Türk
otomotiv sektörünün 1 milyar
dolar ve üzerinde satış yaptığı
ülke sayısı 9'dan 10'a yükseldi.
AA muhabirinin Uludağ Oto-
motiv Endüstrisi İhracatçıları
Birliği verilerinden yaptığı der-
lemeye göre, 2023'ü 35 milyar
4 milyon 230 bin dolarlık dış
satımla kapatan otomotiv en-
düstrisi, geçen yıl ihracatını
yüzde 6 artırarak 37 milyar
211 milyon 661 bin dolara
yükseltti. Cumhuriyet tarihinin
en yüksek otomotiv ihracatı
rekorunu kıran, geçen yılı ülke
ihracatının lideri olarak ta-
mamlayan otomotiv sektörü-
nün dış satımdaki payı yüzde
16,5 oldu. AB üyesi 8 ülke ile
Birleşik Krallık ve ABD, geçen
yıl 1 milyar doların üzerinde
otomotiv dış satımı yapılan pa-
zarlar oldu. Sektörün ana pazarı
Almanya, ilk sıradaki yerini
korumaya devam etti. 2024'te
Almanya'ya yapılan otomotiv
ihracatı bir önceki yılla aynı
seviyede seyrederek 4 milyar
856 milyon 459 bin dolar dü-
zeyinde gerçekleştirildi. Alman-
ya'yı Fransa takip etti. 2023'te
4 milyar 307 milyon 187 bin
dolarlık ihracat yapılan Fran-

sa'ya geçen yıl 4 milyar 330
milyon 292 bin dolarlık ürün
satıldı. Birleşik Krallık'a yüzde
25'lik artış yaşandı. Birleşik
Krallık'a 2023'te 3 milyar 289
milyon 218 bin dolar olan ih-
racat geçen yıl 4 milyar 101
milyon 335 bin dolara ulaştı.
İtalya yüzde 9,5'lik artış ve 3
milyar 435 milyon 956 bin do-
larla en çok ihracat yapılan
dördüncü, İspanya yüzde 3'lük
yükseliş ve 2 milyar 505 milyon
250 bin dolarla beşinci, Polonya
ise yüzde 4'lük artış ve 1 milyar
832 milyon 269 bin dolarla
altıncı ülke oldu. En çok ihracat
yapılan ülkeler sıralamasında
yedinci sırada yer alan Slo-
venya'ya geçen yılki ihracatta,
2023'e kıyasla yüzde 33'lük
artış yaşandı. 2023'te 1 milyar
354 milyon 799 bin dolarlık
ihracat yapılan Slovenya'ya ge-
çen yıl 1 milyar 799 milyon
190 bin dolarlık satış gerçek-
leştirildi. Belçika yüzde 6 artış
ve 1 milyar 400 milyon 934
bin dolarla 8'inci, ABD yüzde
19 yükseliş ve 1 milyar 209
milyon 430 bin dolarla 9'uncu
ve Romanya yüzde 33,5 artış
ve 1 milyar 159 milyon 565
bin dolarla 10'uncu sırada yer
aldı. lİSTANBUL-AA

ABD Hazine Bakanı Yellen:
Kovid-19 teşvikleri enflasyona
‘biraz’ katkıda bulunmuş olabilir
ABD Hazine Bakanı Janet
Yellen, Kovid-19 salgını dö-
neminde sağlanan teşvikler
için yapılan harcamaların
enflasyona "biraz" katkıda
bulunmuş olabileceğini ifade
etti. Yellen, CNBC'ye verdiği
röportajda, enflasyon ora-
nının düştüğünü ve şu anda
ABD Merkez Bankasının
(Fed) hedefine oldukça ya-
kın olduğunu söyledi. ABD
Başkanı Joe Biden yöneti-
minin başlangıcında "kont-
rolden çıkmış" bir salgın ol-
duğunu anımsatan Yellen,
söz konusu dönemde işsizlik
oranının yükseldiğini aktar-
dı. Yellen, "Ailelerini doyu-
rabilmek için gıda bankala-
rında sıraya giren insanlar
gördük ve bu acıyı hafiflet-
mek için para harcamak ger-
çekten önemliydi." dedi. Ko-
vid-19 salgını döneminde

teşvikler için yapılan har-
camaların enflasyonu tetik-
leyip tetiklemediğinin so-
rulması üzerine Yellen, "Bi-
raz katkıda bulunmuş ola-
bilir, ancak genel olarak en-
flasyon arz yönlü bir olguy-
du." değerlendirmesinde bu-
lundu. Yellen, salgın döne-
minde büyük tedarik zinciri
sorunlarının yaşandığını ve
talep gören kritik ürünlerde
kıtlık olduğunu aktararak,
"Bence enflasyondaki önemli
faktör de bu kıtlıkların fi-
yatları çok yükseltmeye baş-
lamasıydı." diye konuştu.
Ayrıca, iş gücü piyasasının
soğuduğunu ancak iyi du-
rumda olduğunu belirten
Yellen, güçlü verilerin faiz
oranlarının beklenenden
daha yüksek kalabileceğini
gösterdiğini aktardı. 

lWASHINGTON-AA

loransa'nın tarihi
Piazzale Miche-
langelo meyda-

nında gerçekleştirilen törene,
Floransa Belediye Başkanı Sara
Funaro, belediye meclis üyeleri
ve çok sayıda kent sakini katıldı.
İtalya'da e-JEST, e-ATAK ve e-
ATA modellerinden oluşan top-
lam 250 adet elektrikli araçla
hizmet veren Karsan, 11 bölgede
ve 27 şehirde faaliyet gösteriyor.
Floransa'daki araçlar ise tarihi
merkezde hizmet verecek. Kar-
san Üst Yöneticisi (CEO) Okan
Baş, AA muhabirine yaptığı açık-
lamada, İtalya'nın Karsan için
stratejik bir pazar olduğunu vur-
guladı. Baş, "Floransa dünyanın
turist açısından en fazla ilgi gös-
terdiği alan. Bizim Karsan mar-
kamızın geleceği için de çok
önemli. Araçlarımızın Floran-
sa'da dolaşıyor olmasının Karsan
isminin bir dünya markası haline
gelmesinde çok önemli katkıları
da olacaktır." dedi.

Elektrikli dönüşüm yolculuk-
larına 2018'in sonunda başla-
dıklarını ve ilk 3 yıl içerisinde 6
metreden 18 metreye kadar
olan tüm otobüslerini elektrikli
hale getirdiklerini kaydeden Baş,
bu sürecin ardından hızla Avrupa
pazarına açıldıklarını söyledi.
Baş, "Bizim Avrupa'daki üssümüz

İtalya. Karsan Europe diye bir
şirketimiz var. Onun merkezi
İtalya'da ve Bolonya şehrinde.
Dolayısıyla biz İtalya'ya 3 yıldır
çok ciddi önem veriyoruz. Çünkü
İtalya Avrupa'da bizim varlığımızı
öncelikle yükselteceğimiz en
önemli pazarların başında geli-
yor. Çok küçük adımlarla başla-
dık ama 3 yıl gibi bir süre içeri-
sinde çok hızlı büyüdük." ifade-
lerini kullandı. Şirketin, Avru-
pa'da toplamda 250 elektrikli
araca ulaştığını belirten Baş,
Floransa'nın bu yayılımda özel
bir yere sahip olduğunu anlattı.
Baş, Floransa için 12 adet Jest
model aracı şehrin tarihi dokusu
nedeniyle tercih ettiklerini be-
lirterek, şunları kaydetti: "Ge-
nelde tarihi şehirlerin dokusunda

dar sokaklarda küçük araçların
çok etkili olduğunu, çok ihtiyacı
gideren bir yapısı olduğunu bi-
liyoruz. Bu anlamda Jestlerle
başladık işe. Ama tabii ki bunun
arkasından biliyorsunuz bizim
6 metrenin yanında 8 metrelik
aracımız var. 10 metrelik aracı-
mız var. 12 var, 18 var. Şehrin
ihtiyaçlarına göre bütün ürün-
lerimizi burada kullanabilece-
ğimizi biliyoruz. Bu yönde de
zaten Jest'i bir başlangıç olarak
görüyoruz. Floransa'da da daha
çok iş yapacağız diye düşünü-
yoruz."
"Bizim için asıl iş
şimdi başlıyor"

Karsan'ın Avrupa'daki büyü-
me trendine vurgu yapan Baş,

mobilite dönüşümünde yüzde
25-30'luk yıllık büyüme hedef-
lediklerini söyledi. 2025'te daha
fazla elektrikli aracı piyasaya
sunmayı planladıklarını ifade
eden Baş, "Geçen sene 500'ün
üzerinde elektrikli araç devreye
soktuk. Önümüzdeki sene bu
artacak. Yani, her seneye baktı-
ğınızda bir sene öncesine göre
bir yüzde 25-30 daha fazlasını
piyasaya sokuyoruz. 2025 için
de elimizde bir sürü sipariş var.
2025'in de 2024'teki adetlerden
daha fazla olacağını görüyoruz.
Bu trend devam edecek. Yeter
ki biz ürünlerimizin arkasında
duralım, aynı şekilde duralım
ve ürünlerimizin sürekli geliş-
mesini, yaşadığımız tecrübelerle
ürünlerimize yansıtarak devam
edelim." dedi. Baş, satış sonrası
hizmetlerin önemine dikkati çe-
kerek, şunları kaydetti: "Biz
hiçbir zaman ürünlerimizi sat-
tıktan sonra bırakmıyoruz. Bu
ürünler şehirlerde dolaştığı za-
man müşterilerini memnun
eden, şehrin insanlarına katkı
veren bir yapıda olmasını hep
istiyoruz. Bu yüzden ürünleri-
mizin hep arkasında duruyoruz.
Sattıktan sonra da satış sonrası
süreci içerisinde gerek yanında
sürekli olarak servis ihtiyaçlarını,
gerekse müşterilerimizin bizimle

ilgili ihtiyaçlarını karşılamak için
her zaman araçlarımızla beraber
olacağız. Bizim işimiz yeni baş-
lıyor diyebiliriz. Biz bir yolculuğa
çıktık. Karsan'ı bir dünya markası
yapma yolunda ilerliyoruz."

Floransa Büyükşehir Belediye
Başkanı Sara Funaro da, Kar-
san'ın araçlarının şehrin tarihi
merkezinde kullanıcılara ulaşım
çözümü sağlamada önemli ol-
duğunu söyledi. Funaro, vatan-
daşların kendilerinden daha ve-
rimli bir ulaşım talep ettiğini ve
bu beklentiyi karşılamak için
harekete geçtiklerini belirterek,
"İdaremizin öncelikleri arasında
sessiz ve çevresel olarak sürdü-
rülebilir araçlar yer alıyor. Bu
araçlar daha geniş oldukları için
daha fazla insanı taşıyabilecek
ve sonuç olarak daha verimli
ulaşım imkanı sağlayacak." ifa-
delerini kullandı.

Autolinee Toscane Başkanı
Gianni Bechelli, araçların sahip
olduğu kalite ve teknolojinin,
sıfıra yakın emisyon seviyelerine
ulaşmalarını mümkün kıldığını
belirtti. Bechelli, "Bu araçlar,
kamu hizmeti sunarken aynı za-
manda geçtikleri bölgelerin çev-
resel kalitesine ve tarihi doku-
suna saygı göstermemize olanak
tanıdığı için büyük önem taşıyor."
dedi. lFLORANSA-AA
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ÇEDAŞ’ın hizmet bölgesi Sivas, Tokat
ve Yozgat’ta 31 Aralık 2024 günü
geçen yıla göre havaların daha soğuk
geçmesi ve yeni yıl hazırlıklarının et-
kisiyle elektrik tüketimi son 5 yılın en
yüksek seviyesi olan 8,1 milyon kWh’yi
buldu. Yılın son günü saat bazında
en yüksek tüketim ise 406 bin kWh
ile 17.00-18.00 arası yaşandı. Sivas,
Tokat ve Yozgat’ta elektrik dağıtım
hizmeti sunan Çamlıbel Elektrik Da-
ğıtım A.Ş. (ÇEDAŞ), 2024 yılının son
günü ile yeni yılın ilk gününün elektrik
tüketim rakamlarını açıkladı. ÇEDAŞ’ın
verilerine göre üç ilde 31 Aralık 2024
tarihinde elektrik tüketimi son 5 yılın
en yüksek seviyesini gördü. Sivas,
Tokat ve Yozgat’ta bir önceki yılın 31
Aralık günü 6,8 milyon kWh olan
elektrik tüketimi, havaların daha soğuk
geçmesi ve yılbaşı hazırlıklarının da
etkisi ile yüzde 17,98’lik artış ile
2024’ün son günü 8,1 milyon kWh’ye
ulaştı. Hizmet verdiği her noktaya
kesintisiz, kaliteli ve güvenli elektrik
dağıtım hizmeti verme hedefi ile faa-
liyet gösteren ÇEDAŞ’ın verilerine
göre, 31 Aralık Salı 2024 günü en
yüksek tüketim 406 bin kWh ile 17.00-
18.00 saatleri arasında gerçekleşti.
Bu arada yılın son gününde olduğu
gibi 2025’in ilk günü 1 Ocak’ta da
elektrik tüketimi 7,7 milyon kWh ile
son 5 yılın zirve noktasını gördü. Yeni
yılda enerji sıkıntısı yaşanmaması için
ekiplerin sahada görev yaptığını ifade
eden ÇEDAŞ Genel Müdürü Mustafa
Altun, “Bunun yanı sıra SCADA ile
uzaktan besleme yapabilecek istas-
yonlarda kesinti sürelerinin minimum
olması sağlandı. Hizmet bölgemizde
kış şartları ağır geçtiğinden kış ayları
gelmeden önce bakım-onarım çalış-
malarımızı tamamlayarak, arıza sayı
ve sürelerini en aza indirmek amacı
ile gerekli önlemleri aldık. Ayrıca muh-
temel enerji talebi artışlarını da öngö-
rerek gerekli kesit artışı, yük bölümü
ve şebeke çalışmalarını yaptık. Yeni
yıla güvenli ve kesintisiz enerjiyle gir-
memiz için ekiplerimiz büyük bir öz-
veriyle çalıştı. 2025 yılının tüm vatan-
daşlarımıza sağlık, mutluluk ve bol
enerji getirmesini temenni ederken,
ÇEDAŞ ailesi olarak yeni yılda da kaliteli
ve kesintisiz enerji sağlama hedefimizle
7/24 esası ile çalışmalarımıza ara ver-
meden devam edeceğimizi belirtmek
isterim" dedi. lİSTANBUL-İHA

Karsan, Floransa Büyükşehir Belediyesine
12 adet yüzde 100 elektrikli e-JEST model

aracını düzenlediği törenle teslim etti.

Karsan, Floransa’da elektrikli araçlarıyla
Avrupa’daki varlığını güçlendiriyor

Yılın son günü elektrik
tüketiminde rekor kırıldı
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Tüketiciyi indirimle yanıltan tanıtımlara
2024’te 41,4 milyon lira ceza
Ticaret Bakanlığı, "şahane cuma",
"en uzun gün" ya da "yılbaşı indirimi"
gibi temalarla uygulanan indirimli
satış kampanyalarını geçen yıl bo-
yunca mercek altında tutarken Rek-
lam Kurulu 116 dosyada ilgilileri
kusurlu buldu. Ticaret Bakanlığı,
2024 yılı boyunca "şahane cuma",
"en uzun gün" veya "yılbaşı indirimi"
gibi temalarla düzenlenen satış
kampanyalarını mercek altında tu-
tarken tüketiciyi yanıltan tanıtımlara
Reklam Kurulu aracılığıyla 41,4
milyon liradan fazla idari para cezası
kesildi. AA muhabirinin Bakanlıktan
edindiği bilgiye göre, Tüketicinin
Korunması Hakkında Kanun kap-
samında, indirimli satış kampan-
yaları belli kurallar çerçevesinde
uygulanıyor. İndirimli satışların baş-
langıç ve bitiş tarihleri ile satışa su-
nulan mal veya hizmetin miktarı
sınırlı ise bunun açık ve anlaşılır
biçimde belirtilmesi gerekiyor. İn-
dirimli satış reklamlarında, tüketi-
cileri yanıltabilecek ifade veya gö-
rüntülere yer verilmemesi, malın

teslimi, hizmetin ifası, cayma hak-
kının kullanılması durumunda bedel
iadesi gibi konularda belirlenen
tüm sürelere eksiksiz riayet edilmesi
isteniyor. Bu yükümlülüklere uygun
hareket edilmesi hem tüketiciler
hem de satıcı ve sağlayıcılar açısın-
dan daha güvenli, sağlıklı alışveriş
ortamı oluşması açısından önem
taşıyor. Yapılan denetimler sonucu
aykırılıkların tespit edilmesi halinde
gerekli idari müeyyideler uygula-
nırken özel indirim günlerine ilişkin
de Bakanlık bünyesinde faaliyet
gösteren Reklam Kurulu resen in-
celemeler gerçekleştiriyor. Geçen yıl
"şahane cuma", "en uzun gün" veya
"yılbaşı indirimi" gibi temalarla dü-
zenlenen satış kampanyaları da mer-
cek altında tutuldu. Bu kapsamda
2024'te indirimli satışlara ilişkin
gündeme alınan 132 dosyanın 27'si
hakkında durdurma, 89'u hakkında
hem durdurma hem para cezası ve-
rilmesi kararlaştırıldı. İlgililere 41
milyon 353 bin 259 lira idari para
cezası uygulandı. lANKARA-AA
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Hazine ve Maliye Bakanlığı, bu-
güne kadar ihracatçılardan üre-
ticilere kadar işletmelere kul-
landırılan 923 milyar 766 milyon
699 bin liralık krediye destek
sağladı. AA muhabirinin Bakan-
lığın verilerinden yaptığı derle-
meye göre, teminat yetersizliği
bulunan firmaların finansmana
erişim imkanlarının artırılması
amacıyla KOBİ ve KOBİ dışı tüm
firmalara Hazine destekli kefalet
sistemiyle destek sağlanıyor. Bu
imkandan, üretici ve ihracatçı
firmalar da yararlanıyor. Sistem
kapsamında 2009'dan 2024 yılı

sonu itibarıyla kullandırılan kredi
miktarı 923 milyar 766 milyon
699 bin liraya ulaştı. Bu krediler
için sağlanan kefalet 775 milyar
231 milyon 289 bin lira olurken,
kefalet risk bakiyesi de 171 mil-
yar 52 milyon 30 bin lira olarak
hesaplandı. Sistem kapsamında
işletmelerce kullanılan ticari
kredi tutarı 882 milyar 126 mil-
yon 21 bin lirayı bulurken, bu
kredilere yönelik kefaletin 741
milyar 735 milyon 252 bin lira
olduğu tespit edildi. Ticari kre-
dilerin kefalet risk bakiyesi ise
171 milyar 45 milyon 528 bin

lira oldu. Ticari krediler türlerine
göre incelendiğinde en yüksek
payı 658 milyar 87 milyon 348
bin lirayla işletme kredileri alır-
ken, bunu 67 milyar 47 milyon
959 bin lirayla yatırım kredileri,
16 milyar 599 milyon 944 bin
lirayla gayri nakdi krediler takip
etti. Sayı olarak ise 1 milyon
378 bin 577 ticari kredi kullan-
dırıldı. Ticari kredilere sağlanan
kefalet tutarı sektörlerine göre
de analiz edildi. Buna göre, ke-
falet tutarı içinde 310 milyar 638
milyon lira ve yüzde 41,88 ile
en yüksek payı imalat sanayi

aldı. Bunu, 246 milyar 268 milyon
lira ve yüzde 33,2 payla toptan
ve perakende ticaret, motorlu
araç servis hizmetleri ile kişisel
ve hane halkı ürünleri, 70 milyar

639 milyon lira ve yüzde 9,52
payla inşaat, 28 milyar 616 mil-
yon lira ve yüzde 3,86 payla ta-
şımacılık, depolama ve haber-
leşme izledi. lANKARA-AA

Hazine ve Maliye Bakanlığı, Türkiye
Aile Destek Programı'nın süreli ol-
ması nedeniyle Hazine ve Maliye
Bakanı Mehmet Şimşek'in imzasına
gerek olmadan otomatik sonlandığını
bildirdi. Bakanlıktan konuya ilişkin
yapılan açıklamada, bir gazetede
yayımlanan "Aileye destek lüksmüş"
başlıklı haberin tüm içeriğiyle "yalan"
olduğu aktarıldı. Kamuoyunun doğru
bilgilendirilmesi adına konuya açıklık
getirilmesinin zaruri hale geldiğine
işaret edilen açıklamada, "Program,
süreli olduğu için bakan imzasına
gerek olmadan otomatik sonlan-
mıştır. Aile ve Sosyal Hizmetler Ba-
kanlığı tarafından yürütülen Türkiye
Aile Destek Programı, Haziran
2022'de geçici süreli başlatılan ve
öngörülen sürede doğal olarak sona
eren programdır. Hazine ve Maliye
Bakanımızın, programın sonlandı-
rılmasına yönelik herhangi bir tali-
matı bulunmamaktadır. Bu çerçevede
basında yer alan haberler gerçeği
yansıtmamaktadır." değerlendirme-
sinde bulunuldu. Bu yıla ilişkin büt-
çenin, kuşatıcı sosyal destek sistemine
kaynak aktardığına ve toplumun
her kesimini gözettiğine dikkat çe-
kilen açıklamada, şunlar kaydedildi:
"Engelli kardeşlerimizden 65 yaş
üstü büyüklerimize, sosyal güvencesi
olmayanlardan aile birliğini koru-
maya ve dar gelirli aileleri destekle-
meye kadar geniş bir perspektifle
sosyal yardımlarımızı sürdürüyoruz.
2025'te sosyal yardım harcamaları
için ayırdığımız kaynağı 651 milyar
liraya çıkardık. 2002'de milli gelirin
yüzde 0,4'ü olan sosyal yardım har-
camalarını 2025 yılında yüzde 1,1'e
yükselttik. Son dönemde teyit edil-
meden, kamuoyunda algı oluşturma
amacıyla bilinçli şekilde yayılan bu
tür haberlere itibar edilmemesi ve
vatandaşlarımızın bu tür kasıtlı ve
yanıltıcı haberlere karşı daha dikkatli
olması büyük önem taşımaktadır.
Kamuoyunu bu tür asılsız haberler
karşısında duyarlı ve dikkatli olmaya
da davet ediyoruz." lANKARA-AA

Bakanlık, Aile Destek
Programı'nın Bakan Şimşek
tarafından sonlandırıldığı
iddiasını yalanladı

nerji verimliliği ve
tasarrufu, konut,
sanayi, ulaştırma

ve tarım gibi pek çok alanı kap-
sıyor. AA muhabirinin 6-10 Ocak
Enerji Verimliliği Haftası kapsa-
mında Enerji Verimliliği Derne-
ği'nin verilerinden yaptığı der-
lemeye göre, dünyada insan nü-
fusunun hızlı artışıyla enerjiye
duyulan ihtiyaç artıyor. Artan
ihtiyaç, kaynakların verimli kul-
lanılmasını gerekli kılarken bu
konuda ülkelerin ciddi adımları
uygulamaya geçirmesi gerekiyor.
Son yıllarda yaşanan Kovid-19
salgını, Rusya - Ukrayna savaşı
ve Orta Doğu’daki gerilimlerle
enerji arzı konusunda sıkıntılar
yaşanırken, küresel anlamda bir-
çok sektör de bu gelişmelerden
olumsuz etkilendi. Bu dönemde
üretim durma noktasına geldi,
birçok ülkede enerji krizi yaşandı.
Ayrıca bazı ülkelerdeki enerji fi-
yatlarında tarihi zirveler görüldü.
Enerjide dışa bağımlı ülkelerde
de benzer şekilde maliyetler yük-
seldi. Bu maliyetlerin önemli
kısmı tüketiciye yansıtılmadan
sübvanse edilirken, bu noktada
enerji verimliliği çalışmaları ön
plana çıkıyor.

Enerji verimliliği, genel olarak
yeni teknolojileri kullanmak, ve-
rimlilik için belirlenen prose-
dürleri uygulamak ve sosyal ha-
yat standartlarını dikkate alarak

enerjiyi her alanda daha etkin
kullanmak olarak açıklanabilir.
Türkiye'nin enerji arz güvenliği
ve sürdürülebilir kalkınma se-
ferberliği kapsamında verimlilik
bilincinin tüm topluma kazan-
dırılması için çalışmalar yapılıyor.
Enerji üretiminde yerli ve yeni-
lenebilir kaynakların kullanıl-
masının yanı sıra doğru enerji
tüketimi de verimlilik için önem
kazanıyor. Enerjinin en yoğun
kullanıldığı alanların başında sa-
nayi ve üretim sektörü geliyor.
Çok yakın gelecekte ise dijital-
leşme ve yeni teknolojilerin bu
alanlardaki tasarrufların kilit
noktasını oluşturması bekleniyor.
Hanelerde faturaları azaltmak
için dikkat edilmesi gereken hu-
susları ise şöyle sıralanıyor:

- Binalarda dış cephe yalıtı-

mının yapılmasıyla enerjide yüz-
de 50'ye varan tasarruf sağla-
nabilir.

- Yüksek enerji verimliliğine
sahip cihazların mümkün oldu-
ğunca ihtiyaç amaçlı kullanılması
tüketimi azaltır.

- Aydınlatma sisteminizi LED
ampullerle yapmanız akkor am-
pullere göre daha verimli, doğal
ve uzun ömürlü ışık sağlar.

- TV setleri, bilgisayarlar, oyun
konsolları, mikrodalga fırınlar
gibi cihazlar "bekleme" modunda
da enerji tüketirler. Kullanılma-
yan cihazların fişinin çekilmesi
veya kapalı tutulması gerekir.

- Soğutma sisteminizin periyodik
bakım ve kontrollerini yaptırınız.
Evde bulunmadığınız zamanlarda
sistemi kapalı durumda bırakınız.

- Isıtma sisteminizin periyodik

bakım ve kontrollerini yaptırınız.
Su basınç ayarının uygun basınç
değerlerinde olmasına dikkat
edin. Isıtma yaptığınız yerleri
yüzde 50-55 nemlendirmeniz
daha iyi ısıl konfor sağlar.

- Buzdolabı evinizde en çok
enerji tüketen cihazlardan biridir.
Buzdolaplarının mevsime göre
çalışma sıcaklığının mutlaka
kontrol edilmesi gerekir. Buzluk
kısmında -18 santigrat derece
(⁰C), dolap kısmında +4 ⁰C
ideal çalışma sıcaklıklarıdır. Yaz
aylarında 2-5 ⁰C, kış aylarında
5-8 ⁰C ideal çalışma sıcaklıkla-
rıdır.

- Buzdolabınızın radyatör, fırın
gibi ısı üreten yerlerden uzakta
konumlandırılması gerekir. Buz-
dolabının kapı contalarının hava
kaçırmadığından emin olunmalı,
kontrol edilmelidir.

- Yemekleri pişirirken tence-
reye uygun ocak gözünü kulla-
nınız.

- Çamaşır makinenizi tam
dolu ve 40 derece yerine 30 de-
recede çalıştırmak enerji tüketi-
minizi önemli derecede azaltır.

- Bulaşık makinesi alırken dü-
şük sıcaklıklı programı olan mo-
delleri tercih ediniz. Tam dolu
ve ekonomik programda çalış-
tırınız.

- Pencereler ve kapılar, evi-
nizde 4'te 1 oranında ısı kaybına
neden olmaktadır. Çift cam veya

ısıcam olan pencerelerde ısı kaybı
yarı yarıya azalmaktadır. Ayrıca
pencere ve kapılardaki sızdır-
mazlık, ısı kaybını azaltır ve yak-
laşık yüzde 15 tasarruf sağlarsı-
nız.

- Radyatör arkalarına ısı ya-
lıtım levhalarını yerleştirerek
önemli miktarda ısı kaybını ön-
lemiş ve doğal gazda tasarruf
sağlamış olursunuz.

- Radyatörlerde termostatik
vana kullanarak odaların normal
değerlerden daha fazla ısınmasını
ve enerji kaybını önlemiş olur-
sunuz ve yüzde 30'a varan ta-
sarruf sağlarsınız.

- Kalorifer tesisatının dağıtım
ve toplama borularına yalıtım
yapılması doğal gaz tüketiminizi
azaltır.

- Bazı petekleri kapatmak
veya evden ayrılırken kombiyi
kapatmak doğru bir yöntem de-
ğildir. Bunun yerine kombinin
daha düşük sıcaklıklarda çalış-
tırılarak evin gün boyu sabit
ısıda tutulması daha verimli olur.
Ortam sıcaklığı 21 derece olacak
şekilde kombinizi ayarlarsanız
yakıt tüketiminiz azalır.

- Kombinizin sıcak su kulla-
nılan alanlardan (banyo ve mut-
fak) en fazla 6 metre mesafede
olması, sıcak suyun çabuk ulaş-
masını sağlar. Mesafe uzadıkça
doğal gaz tüketimi artar.

- Banyo termostatının sabit
sıcaklıkta tutulması, su tasarruflu
duş başlıkları kullanılması su ve
enerji tasarrufu sağlar.

lANKARA-AA

E

Bu yıl konut üretiminde ve
satışlarında artış bekleniyor
Gayrimenkul sektörünün tem-
silcileri, bu yıl hem konut ar-
zında hem de satışlarda artış
bekliyor. Gayrimenkul Yatırım-
cıları Derneği (GYODER) Baş-
kanı Neşecan Çekici, konut satış
rakamlarının 2024'te önceki
yılın üzerinde gerçekleşeceğini
belirterek, ocak-kasım döne-
minde el değiştiren konut sayı-
sının 2023'ün tamamını geçtiğini
söyledi. Aralık rakamlarının
açıklanmasıyla 2024'e ilişkin
konut satış adetlerinde önceki
yıla göre yüzde 17-18 artış bek-
lediklerini dile getiren Çekici,
"Geçen sene hem deprem baz
etkisi hem yüksek reel konut
fiyatları gerçeği vardı, bu sene
ise konutların değeri reelde ne-
redeyse hiç artmadı, dolayısıyla
satışların daha iyi olacağını özel-
likle son 5 ayın istatistikleri söy-
lüyor. Türkiye konut pazarı Av-
rupa'da da birinci pazar, OECD
ülkeleri içinde Amerika'dan son-
ra ikinci sırada." dedi. Çekici,
Türkiye'de yıllık konut üretimi

ihtiyacının 800-900 bin oldu-
ğunu ancak şu anda bunun
500-600 bin civarında seyretti-
ğini dile getirerek, depreme
karşı acil dönüştürülmesi gere-
ken yüz binlerce konut bulun-
duğunu, ciddi bir bütünleşik
konut politikasının acil koduyla
Türkiye gündeminin üst sırala-
rında yer alması gerektiğini vur-
guladı. Konut Geliştiricileri ve
Yatırımcıları Derneği Yönetim
Kurulu Başkanı Ramadan Ku-
mova da ilk yarısı durgun, ikinci
yarısı ise hareketli bir yılı geride
bıraktıklarını belirterek, "Aralık
rakamlarının da açıklanmasıyla
2024'te konut satışlarının 1,4
milyonu aşacağına kesin gözle
bakıyoruz." dedi. Ramadan Ku-
mova, "Buradaki gelişmeler doğ-
rultusunda 2025'te konut ar-
zında görece bir artış olacaktır
ve raflarda bekleyen projeler
yavaştan hayata geçirilmeye
başlayacaktır ancak bu artışın
limitli olacağını düşünüyoruz."
dedi. lANKARA-AA

Bakan Şimşek: “Yarısı Bizden
Kampanyası’na bütçeden 
611 milyar lira kaynak ayırdık’’ FO
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Küresel enerji ihtiyacını karşılayabilmenin ve yüksek enerji maliyetlerinden
kaçınmanın yollarından biri enerjiyi doğru ve bilinçli tüketmekten geçiyor.

Enerji verimliliği sağlamanın yolu
‘bilinçli enerji tüketimi’nden geçiyor

Hazine kefaletiyle kullandırılan kredi tutarı 923,7 milyar lirayı aştı
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Hazine ve Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, Yarısı Biz-
den Kampanyası’na 2024 ila
2027 yıllarını kapsayan dö-
nemde bütçeden 611 milyar
lira kaynak ayırdıklarını be-
lirtirken, enflasyon hedefinin
ise 2025’te yüzde 20’li,
2026’da yüzde 10’lu seviye-
lere çekmek olduğunu söy-
ledi. Hazine ve Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek, İstanbul’da
katıldığı bir programda eko-
nomiye dair sunum yaptı.
Bakan Şimşek, yapısal dö-
nüşümü hızlandırarak en-
flasyonu 2025’te yüzde 20’li
seviyelere çekmeyi hedefle-
diklerini söyledi. Şimşek, ko-
nutta yeni tedbirlerin alına-

cağının işaretini verdi.  Hayat
pahalılığının en önemli ne-
deninin yüksek kiralar ol-
duğunu belirten Bakan Şim-
şek, konut arzının daha da
arttırılacağını vurguladı. Şim-
şek, ’’Yarısı Bizden Kampan-
yası’na 2024 ila 2027 yıllarını
kapsayan dönemde bütçeden
611 milyar lira kaynak ayır-
dık. İmkanımız olsa konut
üretimine ayırdığımız payı
3’e - 5’e katlamak isteriz’’
şeklinde konuştu. Enflasyon
hedefine dair açıklamada
bulunan Bakan Şimşek, ’’He-
defimiz 2025’te enflasyonu
yüzde 20’li, 2026’da yüzde
10’lu seviyelere çekmek’’
dedi. lANKARA-İHA
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Genel Sağlık Sigortası'na ilişkin
düzenlemeleri de içeren Sosyal
Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası
Kanunu ile Bazı Kanunlarda De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Kanun
Teklifi, TBMM Genel Kurulu'nda
kabul edilerek yasalaştı. Kanunla,
Sosyal Sigortalar Kanunu'nda de-
ğişiklik yapılıyor. Buna göre, emek-
lilik haklarının sağlanmasında si-
gortacılık ilkelerinin dikkate alın-
ması ve sigortalılar arasında norm
ve standart birliği sağlanarak Ekim
2008'den önce sigortalı olan en-
gelliler için vergi indirim belgesi
esas alınarak yürütülen emeklilik
işlemleri, Sosyal Sigortalar ve Ge-
nel Sağlık Sigortası Kanunu kap-
samında çalışma gücü kaybına
göre belirlenecek ve tüm uygulama
Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK)
tarafından yürütülecek.

Anayasa Mahkemesinin iptal
kararı doğrultusunda, Sağlık Hiz-
metleri Temel Kanunu'na "Bilgi
toplama, işleme ve paylaşma yet-
kisi" başlıklı yeni madde eklenecek.
Buna göre de sağlık hizmeti almak
üzere, kamu veya özel sağlık ku-
ruluşlarıyla sağlık mesleği men-
suplarına müracaat edenlerin, sağ-
lık hizmetinin gereği olarak vermek
zorunda oldukları veya kendilerine
verilen hizmete ilişkin kişisel ve-
rileri işlenebilecek.

Sağlık hizmetinin verilmesi,
kamu sağlığının korunması, ko-
ruyucu hekimlik, tıbbi teşhis, tedavi
ve bakım hizmetlerinin yürütül-
mesi ile sağlık hizmetlerinin plan-
lanması ve maliyetlerin hesaplan-
ması amacıyla Sağlık Bakanlığı,
elde edilen verileri alarak işleye-
bilecek. Bu veriler, Kişisel Verilerin

Korunması Kanunu'nda öngörülen
şartlar dışında aktarılamayacak.

Toplanan ve işlenen kişisel ve-
rilere, ilgili kişilerin kendilerinin
veya yetki verdikleri üçüncü kişi-
lerin erişimlerini sağlayacak bir
sistem kurulacak. Kurulan sistem-
lerin güvenliği ve güvenilirliği ile
ilgili standartlar, Kişisel Verileri
Koruma Kurulunun belirlediği il-
kelere uygun olarak Bakanlıkça
belirlenecek. Bakanlık, ilgili mev-
zuat uyarınca elde edilen kişisel
sağlık verilerinin güvenliğinin sağ-
lanması için gerekli tedbirleri ala-
cak. Bu amaçla, sistemde kayıtlı
bilgilerin hangi görevli tarafından
ne amaçla kullanıldığının denet-
lenmesine imkan tanıyan bir gü-
venlik sistemi oluşturulacak.

Sağlık personeli istihdam eden
kamu kurum ve kuruluşlarıyla
özel hukuk tüzel kişileri ve gerçek
kişiler, istihdam ettiği personeli
ve personel hareketlerini Bakanlığa
bildirmekle yükümlü olacak.

Kişisel sağlık verilerinin işlen-
mesi, güvenliği ile ilgili hususlar
Bakanlıkça yürürlüğe konulan yö-
netmelikle düzenlenecek.

Kamu İhale Kanunu'ndaki de-
ğişiklikle, Genel Sağlık sigortalısı
ve bakmakla yükümlü oldukları

kişiler için gerekli görülen, yurt
içinden sağlanması mümkün ol-
mayan beşeri tıbbi ürünler, Sağlık
Bakanlığı onayı ile SGK tarafından
yurt dışından temin edilerek has-
talara ulaştırılacak. Aile Hekimliği
Kanunu'ndaki değişiklikle de ya-
bancılara sunulan hizmetler, ser-
tifikası olan aile hekimlerince
mesai dışında sunulan akupunktur
ve fitoterapi ile özel amaçlı ra-
porlardan Bakanlıkça belirlenenler
hariç olmak üzere aile hekimliği
hizmetleri ücretsiz olacak.

SGK ile bankaların, sigorta ve
reasürans şirketlerinin, ticaret oda-
larının, sanayi odalarının, borsa-
ların veya bunların teşkil ettikleri
birliklerin personeli için kurulmuş
bulunan sandıklarla veri paylaşımı
yapılabilecek.

Yabancı uyruklu öğrenciler, ka-
yıtlarının devam etmesi şartıyla
herhangi bir eğitim öğretim yılının
başlangıç tarihinden itibaren 3 ay
içinde talepte bulunmaları halinde
Genel Sağlık sigortalısı olabilecek.
Yurtdışı Türkler ve Akraba Toplu-
luklar Başkanlığı veya Uluslararası
Öğrenciler Değerlendirme Kurulu
kararıyla burslandırılan uluslararası
öğrenciler, bursluluk statülerinin
devam ettiği sürelerde Genel Sağlık

sigortalısı sayılacak. Genel Sağlık
Sigortası primleri, belirlenen prime
esas kazanç alt sınırının yüzde
4'ü olacak. Kanunla, daha fazla
klinik araştırma yapılmasına yö-
nelik düzenlemeye gidilecek. Buna
göre, Sağlık Bakanlığınca izin ve
onay verilen kamu hastaneleri ve
devlet üniversitelerinde yapılan
klinik araştırmaya katılan hasta-
ların Anayasa ile teminat altına
alınan sosyal güvenlik ve sağlık
haklarının devamı, klinik araştır-
malar sürecinde de sağlanacak.

Sosyal Sigortalar ve Genel
Sağlık Sigortası Kanunu'ndaki
diğer bir değişiklikle, katılım payı,
ayakta tedavide hekim ve diş
hekimi muayenesi için 20 lira
olacak. SGK, sağlık hizmetlerin-
deki katılım payını, birinci basa-
mak sağlık hizmeti sunucuların-
dan sevk edilenler için yarısına
kadar azaltmaya yetkili olacak.
Özel sektör işverenlerinin SGK'ye
ödeyecekleri malullük, yaşlılık
ve ölüm sigortası primi için sağ-
lanan 5 puanlık sigorta prim in-
dirimi 4 puan olarak uygulana-
cak. Bu hüküm, kanunun ya-
yımlandığı ayın başından itibaren
uygulanacak. Sigortalılığı 31 Ara-
lık 2008 (dahil) tarihinden önce
başlayan, hizmet akdi ile bir veya
birden fazla işveren tarafından
çalıştırılan sigortalılardan çalışma
gücü kayıp oranı yüzde 40 ila
yüzde 49 olanlar 18 yıl sigortalılık
süresi ve 4 bin 100 gün prim
ödemeleri, yüzde 50 ila yüzde 59
olanlar ise 16 yıl sigortalılık süresi
ve 3 bin 700 gün prim ödemeleri
şartıyla yaşlılık aylığından yarar-
lanacak. lTBMM-AA

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, Baas
rejiminin devrilmesinin üzerinden
geçen 1 ayda Türkiye'deki 52 bin
622 Suriyelinin ülkesine döndüğünü
bildirdi. Kendi halkına zulmeden,
insan hak ve hürriyetlerini hiçe sa-
yan, masum çocukları annesiz, ba-
basız bırakan 61 yıllık zalim rejimin
yıkıldığını dile getiren Yerlikaya,
şöyle konuştu: "Esed kaçtı, ham-
dolsun Suriyeliler özgürlüklerine
kavuştu. Türkiye olarak biz en ba-
şından beri hep Suriyeli kardeşle-
rimizin yanında yer aldık. Sayın
Cumhurbaşkanımızın da ifade et-
tikleri gibi zalimin karşısında, maz-
lumun yanında yer almak suretiyle
tarihin doğru tarafında yer aldık.
Devletimiz tüm kurumlarıyla, sivil
toplum kuruluşlarıyla, vicdan sahibi
her bir vatandaşımızla Suriyeli kar-
deşlerimizin yaralarını sardık ve
büyük acılar çeken Suriyeli kar-
deşlerimize, yetimlere, öksüzlere
sadece sınır kapılarımızı değil, gönül
kapılarımızı da açtık. Çünkü değerli
arkadaşlar, tarihimizden, kültürü-
müzden bize miras kalan anlayış,
zorda kalanlara sırt çevirmeyi değil
el uzatmayı gerektiriyordu, biz de
aynen öyle yaptık."

Yerlikaya, Türkiye'de 2 milyon
888 bin 876 Suriyeli bulunduğunu
belirterek, konuşmasını şöyle sür-

dürdü: "Biliyorsunuz 2017'den beri
Suriyeli kardeşlerimiz yıllardır ayrı
kaldığı, özlem duyduğu, vatan has-
reti çektiği topraklarına gönüllü,
güvenli, onurlu ve düzenli bir şekilde
geri dönüşlerini devam ettiriyorlar.
Geri dönüşler, İçişleri Bakanlığımız
ve bağlı kuruluşumuz Göç İdaresi
Başkanlığımızca yürütülüyor.
2017'den bugüne gönüllü, güvenli,
onurlu ve düzenli geri dönenlerin
sayısı 792 bin 625 olmuştur." Suriye
özgürlüğüne kavuşmadan önce,
2024 yılının 11 aylık bölümünde
gönüllü, güvenli, onurlu ve düzenli
dönüş kapsamında aylık ortalama
11 bin 63 Suriyelinin ülkesine dön-
düğünü belirten Yerlikaya, "8 Ara-
lık'ta Suriye'nin özgürlüğüne ka-
vuşmasından bugüne de beklenen
oldu. Gönüllü, güvenli, onurlu, dü-
zenli dönüşler artmaya başladı. Son
bir ayda 52 bin 622 Suriyeli ülke-
lerine gönüllü, güvenli, onurlu ve
düzenli bir şekilde dönüş yaptı."
diye konuştu. Yerlikaya, geri dö-
nüşlerle ilgili detayları da anlatarak,
"Bu 52 bin 622 dönen Suriyeli kar-
deşlerimizin 9 bin 729 aile oldu-
ğunu, bu ailelerinin de toplamının
41 bin 437 olduğunu, geriye kalan
11 bin 185 Suriyelinin de tek giden
kişilerden oluştuğunu ifade etmek
istiyoruz." dedi. lHATAY-AA

İçişleri Bakanı Yerlikaya: Son bir ayda
52 bin 622 Suriyeli ülkesine döndü
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YSK, seçime katılma 
yeterliliğine sahip 
38 siyasi partinin 
bulunduğunu belirledi

Yüksek Seçim Kurulunca (YSK),
seçime katılma yeterliliğine sahip
38 siyasi partinin bulunduğu be-
lirlendi. Resmi Gazete'de yayım-
lanan YSK kararında, 298 sayılı
Seçimlerin Temel Hükümleri ve
Seçmen Kütükleri Hakkında Ka-
nun uyarınca il ve ilçe seçim ku-
rullarının görevlerinin ocak ayının
son haftasında sona ereceği, bu
kapsamda kurulların oluşturul-
ması adına seçime katılma ye-
terliliğine sahip siyasi partilerin
belirlenmesinin zorunlu olduğuna
işaret edildi. Buna göre, Yargıtay
Cumhuriyet Başsavcılığından alı-
nan bilgiler kapsamında, ocak
ayından 6 ay öncesi olan 15 Tem-
muz 2024 tarihi itibarıyla illerin
en az yarısında teşkilatlarını kur-
muş; ilçe, il ve büyük kongrelerini
yapmış 38 siyasi partinin bulun-
duğu tespit edildi. Alfabetik sıraya
göre, seçime katılma yeterliliğine
sahip partiler şöyle: Adalet Birlik
Partisi, Adalet Partisi, AK Parti,
Anadolu Birliği Partisi, Anavatan
Partisi, Bağımsız Türkiye Partisi,
Büyük Birlik Partisi, CHP, DEVA
Partisi, Demokratik Sol Parti, De-
mokrat Parti, Doğru Yol Partisi,
Emek Partisi, Gelecek Partisi,
Genç Parti, Güç Birliği Partisi,
Hak ve Özgürlükler Partisi, Halkın
Kurtuluş Partisi, DEM Parti, Hür
Dava Partisi, İYİ Parti, Memleket
Partisi, Millet Partisi, MHP, Milli
Yol Partisi, Ocak Partisi, Saadet
Partisi, Sol Parti, Teknoloji Kal-
kınma Partisi, Türkiye İşçi Partisi,
Türkiye İttifakı Partisi, Türkiye
Komünist Hareketi, Türkiye Ko-
münist Partisi, Vatan Partisi, Ye-
niden Refah Partisi, Yenilik Partisi,
Yeni Türkiye Partisi ve Zafer Par-
tisi. lANKARA-AA

Genel Sağlık Sigortası'na ilişkin düzenlemeleri de içeren
kanun teklifi TBMM Genel Kurulu’nda kabul edildi

umhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yıl-
maz, Nüfus Politika-

ları Kurulunun ilk toplantısının
açılışında, "Doğum izinlerinden
kreş ve bakım süreçlerinin des-
teklenmesine, doğum yardım-
larından esnek ve uzaktan ça-
lışmaya varıncaya kadar birçok
başlığı bu kurulumuzda değer-
lendireceğiz, ele alacağız." dedi.
Yılmaz, Cumhurbaşkanlığı Kül-
liyesi'ndeki Nüfus Politikaları
Kurulunun ilk toplantısına baş-
kanlık etti. Toplantının açılışında
konuşan Yılmaz, nüfus politi-
kalarının, sadece demografik
bir hedef değil, ülkenin gele-
ceğine yön verecek stratejik bir
konu olduğunu söyledi. Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın imzasıyla 25 Aralık
2024'te oluşturulan Nüfus Po-
litikaları Kurulunun hızla ça-
lışmalarına başladığını, Kurulun
Adalet, Aile ve Sosyal Hizmetler,
Çalışma ve Sosyal Güvenlik,
Gençlik ve Spor, Hazine ve Ma-
liye, İçişleri, Milli Eğitim ve
Sağlık Bakanlarının yanı sıra
Diyanet İşleri Başkanı, İletişim
Başkanı, Strateji ve Bütçe Baş-
kanı ile Türkiye İstatistik Ku-
rumu Başkanlarından oluştu-
ğunu belirten Yılmaz, Kurul ça-
lışmalarına, gündeme göre ilgili

diğer bakanlar, kamu görevlileri,
özel sektör temsilcileri, akade-
misyenler, meslek kuruluşları,
sendikalar ve sivil toplum ku-
ruluşlarının da davet edilebile-
ceğini ifade etti. Yılmaz, nüfus
yapısını güçlendirecek, doğur-
ganlık oranlarını artıracak ve
nesli sağlıklı biçimde muhafaza
edecek politikaların kurumlar
arası eş güdümle uygulanaca-
ğını, bu çalışmaların başkanlı-
ğını bizzat kendisinin yürüte-
ceğini dile getirerek, Kurulu en
az 6 ayda bir toplayacaklarını
ve gelişmeleri takip ederek po-
litikalarını ve eylemlerini gün-
celleyeceklerini kaydetti. "Ku-
rulumuz sağlıklı bir nüfus yapısı
için kısa, orta ve uzun vadeli
stratejiler geliştirecek. Bu kap-
samda öncelikli olarak doğur-
ganlık oranlarını ve nüfus ye-
nileme seviyesini sürdürülebilir
kılmak için eylem planlarımızı
ve yol haritamızı oluşturacağız"
diyen Yılmaz, ilk toplantıda,
demografik yapı ve nüfus poli-
tikalarındaki değişim ve dönü-
şümler, aile ve gençlik fonu ile
doğum yardımlarının gündem
başlıkları arasında bulunduğunu
bildirdi. Güçlü bir toplumun
temelinin aile kurumu ile genç
ve nitelikli bir nüfus yapısına
dayanması gerektiğini vurgu-

layan Yılmaz, Cumhuriyet'in
ilanından sonra doğurganlığı
artırmaya yönelik politikalar
benimsendiğini ancak 1960 dar-
besinden sonra Türkiye'de do-
ğurganlığı artırmaya yönelik
politikaların terk edildiğini ve
nüfusu kontrol altına almayı
hedefleyen doğum oranlarını
azaltıcı politikalara geçildiğini
anımsattı.

Mevcut verilerin ekonomi,
eğitim, sağlık ve sosyal hiz-
metler başta olmak üzere tüm
sektörlere etki eden, edecek
büyük çaplı bir dönüşüme işa-
ret ettiğine dikkati çeken Yıl-
maz, 2009'dan itibaren Türki-
ye'de doğurganlık hızı ve nüfus
artış hızında belirgin bir düşüş
gözlemlendiği, 2001'de 2,38
çocuk olan doğurganlık hızının
2023'te 1,51’e düştüğünü ve
bunun tarihin en düşük değeri
olduğunu bildirdi. Doğurgan-
lığın, nüfusun yenilenme dü-
zeyinde kritik eşik olan 2,1'in
altında kaldığını vurgulayan
Yılmaz, 2,1 eşiğinin üzerinde
olan sadece 10 ilin kaldığını,
1,5 düzeyinin altında 51 ilin
bulunduğunu ve toplam do-
ğurganlık hızı 3'ün üzerinde
tek ilin Şanlıurfa olduğunu an-
lattı. Yılmaz, Türkiye'nin yıllık
nüfus artış hızında keskin bir

düşüş yaşandığını ve bu oranın
binde 1,1'e gerilediğini, 2023'te
kaba doğum hızının ise binde
11,2 olarak gerçekleştiğini, ço-
cuk ve genç nüfusun azalırken
65 yaş ve üstü yaşlı nüfus ora-
nının 2023'te ilk defa yüzde
10’u aştığını bildirdi.

Evlenme oranlarının ve do-
ğurganlık hızının azalmasına
karşın boşanma oranlarının,
ilk evlenme ve ilk anne olma
yaşlarının, tek ebeveynli aile
sayısının, yalnız yaşayan bi-
reylerin ve yaşlı nüfus oranının
giderek arttığını aktaran Yıl-
maz, TÜİK verilerine göre, or-
talama ilk evlenme yaşının er-
keklerde 28, kadınlarda ise
26'ya yükseldiğini söyledi. Yıl-
maz, TÜİK'in ana senaryosuna
göre 2050'li yıllarda nüfusun
tepe noktasının 93 milyon 775
bin olacağı, 2100'e gelindiğinde
ise nüfusun azalarak 76 milyon
799 bin kişiye düşeceği bilgisini
verdi. Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın kabine top-
lantılarında bu demografik de-
ğişiklikleri "varoluşsal tehdit,
bir felaket" olarak değerlen-
dirdiğini dile getiren Yılmaz,
bunun sadece bir uyarı değil,
toplumsal bir sorumluluk çağ-
rısı olduğunu vurguladı. Yıl-
maz, Avrupa ülkelerindeki de-

mografik değişimlerin ve do-
ğurganlık hızındaki kritik dü-
şüşün uzun vadede gerçekleş-
tiğini, Türkiye'de bu dönüşü-
mün yalnızca 60 yılda yaşan-
dığını söyledi. Sezaryen doğum
oranlarının yüzde 60'la dünya
ortalamasının çok üzerinde ol-
duğuna dikkati çeken Yılmaz,
bu durumun doğurganlığı
olumsuz etkilediğini ve yalnızca
tıbbi nedenlerle açıklanama-
yacağını ifade etti. Nüfus pro-
jeksiyonlarına göre, aile ve top-
lum yapısındaki değişim ve dö-
nüşümlere yönelik etkin ted-
birler alınmadığı takdirde do-
ğurganlık hızındaki düşüşün de-
vam edeceğini belirten Yılmaz,
şunları kaydetti: "Doğurganlık
hızındaki düşüş yalnızca demo-
grafik bir sorun olmanın öte-
sindedir. Toplumumuzun gele-
ceği açısından kısa, orta ve uzun
vadede istihdam, sosyal güven,
bakım, ekonomi, savunma gibi
birçok alanda ciddi sorunlara
yol açma potansiyeline sahiptir.
Doğurganlık oranlarındaki düşüş
bir günde gerçekleşmediği gibi
doğurganlık oranlarının arttı-
rılması ve nüfusun kendini ye-
nileme oranının üzerine çıka-
rılması da maalesef bugünden
yarına gerçekleşebilecek bir du-
rum değildir." lANKARA-AA

C

YILMAZ: Sağlıklı bir nüfus yapısı için kısa
orta ve uzun vadeli stratejiler geliştireceğiz
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Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz,
Nüfus Politikaları Kurulunun ilk top-
lantısında, "Doğum izinlerinden kreş
ve bakım süreçlerinin desteklenme-

sine, doğum yardımlarından esnek ça-
lışmaya varıncaya kadar birçok başlığı

bu kurulumuzda ele alacağız." dedi.

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yılmaz,
Nüfus Politikaları Kurulunun ilk top-
lantısında, "Doğum izinlerinden kreş
ve bakım süreçlerinin desteklenme-

sine, doğum yardımlarından esnek ça-
lışmaya varıncaya kadar birçok başlığı

bu kurulumuzda ele alacağız." dedi.
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Anayasa Mahkemesi (AYM),
Türk Ceza Kanunu'nda yer
alan üye olmamakla birlikte
örgüt adına suç işleyenlerin
cezalandırılmalarını öngören
düzenlemeleri Anayasa'ya ay-
kırı bularak iptal etti. Resmi
Gazete'nin bugünkü sayısında
yer alan karara göre, Diyar-
bakır 7. Ağır Ceza Mahkemesi
ile CHP, ayrı ayrı 7499 sayılı
Ceza Muhakemesi Kanunu ile
Bazı Kanunlarda Değişiklik
Yapılmasına Dair Kanun'la
5237 sayılı Türk Ceza Kanu-
nu'nun 220 ve 314. maddele-
rinde yer alan "örgüte üye ol-
mamakla birlikte örgüt adına
suç işleyenlerin" cezalandırıl-
malarına ilişkin düzenleme-
lerde yapılan değişikliklerin
iptali için Yüksek Mahkemeye
başvurdu. Başvuruları birleş-
tiren AYM, 220. maddede yer
alan, "Örgüte üye olmamakla

birlikte örgüt adına suç işleyen
kişi, ayrıca 2 yıl 6 aydan 6
yıla kadar hapis cezası ile ce-
zalandırılır." ile 314. maddede
yer alan, "Örgüte üye olma-
makla birlikte örgüt adına suç
işleyen kişi, ayrıca 5 yıldan
10 yıla kadar hapis cezası ile
cezalandırılır. İşlenen suçun
niteliğine göre verilecek ceza
yarısına kadar indirilebilir."
hükümlerinin iptaline karar
verdi. İptal kararları, 6 ay
sonra yürürlüğe girecek.
Kararın gerekçesinden

AYM'nin kararında, söz ko-
nusu yasal düzenlemeler ne-
deniyle örgüt adına suç işleyen
kişinin örgüt üyelerine göre
daha ağır cezalarla karşılaş-
masına neden olabileceği ifade
edildi. Yasal düzenlemede yer
alan "örgüt adına" kavramının
belirsiz olduğuna işaret edilen

kararda, cümlenin geniş yo-
rumlanmasına neden olabile-
ceği, bu durumun ifade öz-
gürlüğü, toplantı ve gösteri
yürüyüşü düzenleme hakkı ya
da örgütlenme veya din ve
vicdan özgürlüğü gibi temel
haklar üzerinde güçlü bir cay-
dırıcı etki yarattığı ifade edildi.
Yüksek Mahkemenin kararın-
da, şunlara yer verildi: "Kuralın
örgüt üyeliğine dair herhangi
bir somut delil olmadan ve iş-
lenen suçun niteliği ve ağırlığı
itibarıyla örgütün amacına ne

surette katkıda bulunduğu da
dikkate alınmadan kişilerin
örgüte üye olmak gibi son de-
rece ağır bir suçtan cezalan-
dırılmalarına neden olacak şe-
kilde geniş yorumlanmaya
müsait olduğu, kamu otorite-
lerinin keyfi uygulamalarını
önleyecek şekilde belirli ve
öngörülebilir nitelikte olmadığı
değerlendirilmiştir. Bu itibarla
kuralın Anayasa'nın 38. mad-
desi bağlamında kanunilik şar-
tını taşımadığı sonucuna va-
rılmıştır." lANKARA-AA

AYM, “üye olmamakla birlikte örgüt adına suç
işleyenlere” ilişkin düzenlemeleri iptal etti

Ev, önünde bahçesi, bahçesinde mey-
vesi, sebzesinin kokusu, bize hizmet
eden hayvanlarıyla hayatın ta ken-
disidir; gerçek bir yuva, sevginin,
paylaşımın, güvenin sembolüdür.

I. Giriş
Deprem, insanlık tarihinin karşı-

laştığı en yıkıcı doğal felaketlerden
biridir. Ancak her felaketin arkasında,
insanlığa sunacağı derin dersler ve
hikmetler bulunur. Türkiye, özellikle
son yıllarda sıklıkla büyük depremlerle
karşı karşıya kalmış bir coğrafya ola-
rak, bu felaketlerin getirdiği soruları
ve öğretileri derinlemesine sorgulama
noktasındadır. Depremler, yalnızca
fiziksel yapıları değil, aynı zamanda
toplumların kültürel ve sosyal yapısını
da sınar. Bu bağlamda, Türkiye’nin
medeniyet anlayışı, mimarlık kültürü
ve toplumsal yapısı üzerine düşünmek
önemlidir. Deprem sonrası ortaya çı-
kan bu yeni gerçeklik, sadece inşa
edilen yapıları değil, aynı zamanda
toplumların değerlerini, kültürel mi-
raslarını ve sosyal dayanışma biçim-
lerini de yeniden şekillendiriyor.

Depremler, Anadolu'nun tarihsel
ve kültürel derinlikleriyle ilişkili olarak,
insanlığın ve toplumların ortak de-
ğerlerinin, güvenlik anlayışlarının ve
yaşam biçimlerinin ne denli önemli
olduğunu ortaya koymaktadır. Tür-
kiye'nin yaşadığı büyük felaketler, bir
yandan fiziki yapıları, bir yandan da
insani değerleri yeniden gözden ge-
çirmemizi gerektiren önemli bir dö-
nüm noktasıdır. Bu felaketten çıkarı-
lacak dersler, sadece yapısal iyileştir-
melerle sınırlı kalmamalı, aynı za-
manda toplumsal dayanışmayı, yar-
dımlaşmayı ve sorumluluk bilincini
pekiştirmelidir.

Bu makale, Anadolu’nun tarihsel,
kültürel ve coğrafi önemini, deprem
gibi felaketlerin toplum üzerindeki
etkileriyle birlikte incelemeyi amaç-
lamaktadır. Ayrıca, geleneksel mi-
marlık ve modern betonarme yapıların
karşılaştırılması üzerinden, Kent ve
şehir arasındaki farkları vurgulayarak,
toplumsal kimliğin ve değerlerin inşa
edilmesinin ne denli önemli olduğu
üzerinde durulacaktır. Kent, genellikle
sanayileşme ve hızlı nüfus artışı ile
şekillenen, bireylerin birbirinden uzak-
laştığı, soyutlaşmış bir yaşam alanıdır.
Oysa şehir, köklü bir geçmişe dayanan,
toplumsal bağların güçlü olduğu, kül-
türel mirası yaşatan ve insani ilişkilerin
ön planda olduğu bir yaşam biçimidir.
Bu farklar, toplumların kimliklerinin
nasıl şekillendiğini ve toplumsal de-
ğerlerin nasıl inşa edildiğini doğrudan
etkiler. Kentleşme sürecinde kaybolan
yerel değerler, toplumsal dayanışma
ve aidiyet duygusunu zedeleyebilir-
ken, şehirleşme, bu değerlerin sür-
dürülebilmesi için güçlü bir zemin
oluşturur.

II. Anadolu’nun Tarihsel 
ve Kültürel Önemi
Anadolu, yalnızca bir coğrafi bölge

değil, aynı zamanda bir medeniyetin
beşiğidir. Anadolu, Mezopotamya'nın
kalbi, Avrasya'nın ortası ve dünyanın
merkezinde yer alan bir alandır. Nuh
Tufan’ının ardından hayatın yeniden
başladığı, medeniyetlerin filizlendiği
kadim bir topraktır. Bu topraklarda,
İbrahim Peygamber’den günümüze
kadar uzanan bir dini, kültürel ve
medeniyet mirası bulunmaktadır.

Anadolu, sadece 817 bin kilo-
metrekarelik bir toprak parçası olarak
değil, bir irfan, bir medeniyet ve bir
ruh olarak tanımlanmalıdır. Anadolu,
Türkistan'dan gelen büyük medeniyet
mirasının taşıyıcısıdır ve bu topraklar,
farklı kültürlerin birleşim yeri ol-
muştur. Bu topraklarda, insanlık ta-
rihinin önemli izleri ve birikimleri
bulunmaktadır. Anadolu, bir yandan
kadim uygarlıkların izlerini taşırken,
diğer yandan çağlar boyunca gelişen
kültürel ve toplumsal yapılarla ye-
niden şekillenmiştir. Bu anlamda,
Anadolu, yalnızca bir coğrafya değil,
dünya medeniyetine katkıda bulunan

derin bir tarihsel ve kültürel mirasa
sahiptir.

III. Millet ve İrfan: Sünne-
tullah’a Uygun Bir Yaşam

Anadolu’nun insanları, tarih bo-
yunca sünnetullah’a uygun bir yaşam
biçimi benimsemiş, adalet, barış ve
merhamet gibi temel insani değerlere
dayalı bir toplum düzeni oluştur-
muştur. Bu anlayış, yalnızca dini öğ-
retilerle değil, aynı zamanda kadim
halk bilgisi ve tecrübeleriyle şekil-
lenmiştir. Geleneksel Anadolu mi-
marisi, insanın doğayla ve toplumla
uyum içinde yaşaması gerektiğini
savunur. Bu düşünce, yapıların in-
şasında da kendini gösterir. Gele-
neksel evler, iklime, coğrafyaya uygun
malzemelerle, usta bilgisiyle inşa
edilirdi. Bu evler, hem estetik hem
de işlevsel olarak insanın toplumsal
yapısıyla örtüşen yapılar olarak kar-
şımıza çıkar.

Anadolu ve onun mozaikleşmiş
kadim şehirleri, sadece kendi insan-
larını barındırmanın ötesinde, in-
sanlığın ortak vicdanına seslenen
birer merhamet yuvası haline gel-
miştir. Türkiye, kadim kültüründen
aldığı ilhamla, savaşların ve zulüm-
lerin savurduğu milyonlarca insana
kucak açmış, bu topraklara sığınanları
bir misafir değil, kardeş olarak görm-
üştür. Muhacirlere Ensar olma anla-
yışı, sadece bir yardım değil, insanlık
adına sergilenen en asil duruşlardan
biridir. Bu topraklar, yüzyıllar boyunca
barış, kardeşlik ve dayanışmanın
merkezi olmuş; insanlığa, zorluklar
karşısında nasıl bir duruş sergilenmesi
gerektiğini göstermiştir. Anadolu’nun
şefkatli ruhu, mazlumlara kol kanat
germiş; hem geçmişimizin mirasını
hem de insanlığın ortak vicdanını
yaşatmıştır.

IV. Betonarme Yapılar ve Ge-
leneksel Mimarinin Çatışması

Depremler, yapıların dayanıklılığını
ve inşa edilen çevrenin sağlığını test
eden olaylardır. Günümüzde beto-
narme yapılar, geleneksel Anadolu
evlerinden farklı bir mimarlık anla-
yışını temsil eder. Betonarme yapılar,
iklim koşullarına ve coğrafi özelliklere
duyarsızdır. Ayrıca, bu yapılar, in-
sanların toplumsal bağlarını zedeleyen
ve komşuluk ilişkilerini koparan soğuk
yapılar olarak görülmektedir.

Betonarme yapılar, insanlık tari-
hindeki usta bilgisi ve geleneksel
Anadolu mimarisiyle ters bir düzen
oluşturmuştur. Bu durum, yalnızca
estetik anlamda değil, toplumsal ya-
pıyı da olumsuz yönde etkileyen bir
olgudur. Betonarme apartmanlar, mo-
dern şehirleşmenin getirdiği, birey-
selliği ve yabancılaşmayı artıran bir
yapı biçimi olarak toplumun kimliğini
sorgular hale gelmiştir. Bu yapıların
yaygınlaşması, mahalle kültürünü
yok etmiş ve insanların birbirleriyle
olan ilişkilerini zayıflatmıştır. Gele-
neksel yapılar, toplumsal dayanışmayı
güçlendiren, komşuluk ilişkilerini pe-
kiştiren bir yapı anlayışını yansıtırken,
betonarme yapılar bu değerleri kay-
bettirmiştir.

V. Kentsel Sorunlar 
ve Çözüm Yolları
Modern kentleşme, hızlı nüfus ar-

tışı, trafik sorunları, konut talebi ve
şehir sıkışıklığı gibi büyük problemlere
yol açmaktadır. Bu sorunların çözül-
mesi, yalnızca inşaat sektöründe dü-
zenlemeler yapmakla mümkün de-
ğildir. Aynı zamanda, toplumsal bir
dönüşüm ve geleneksel yaşam bi-
çimlerine dönüş gereklidir. Kırsal
alanların, köylerin yeniden değer ka-
zanması, şehirlerin yoğunluğunu azal-
tacak ve toplumsal bağları güçlendi-
recektir. Betonarme yapılar yerine
geleneksel yapıların yeniden inşa
edilmesi, yalnızca fiziksel bir dönüşüm
değil, aynı zamanda toplumsal bir
dönüşüm anlamına gelir. Kırsal alan-
larda geleneksel yapılar kullanılarak,
doğal ve sağlıklı bir yaşam biçimi
oluşturulabilir.  (DEVAM EDECEK)

MSB: Silah bırakılmazsa sınır
ötesi operasyonlar sürecek Deprem, Anadolu’nun hikmeti ve

milletimizin kimliği: Kent ve şehir
ayrımında mimarlık ve medeniyet -1
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ktürk, Türk Silahlı
Ku v v e t l e r i n i n
(TSK) sayısı ve

kapsamı her geçen yıl artan
tatbikatlarla karada, denizde,
havada ve siber alandaki et-
kinlik ve caydırıcılığını daha
da artırdığını söyledi. Mavi
Vatan-2025 Tatbikatı'nın, 7-
16 Ocak tarihleri arasında Ka-
radeniz, Ege Denizi ve Akde-
niz'de gerçekleştirildiğini ak-
taran Aktürk, şunları kaydetti:
"Tatbikat kapsamında, hare-
kata hazırlık eğitimleri, seçkin
gözlemci günü faaliyetleri, li-
man ziyaretleri, lojistik bü-
tünleme faaliyetleri, fiili silah
eğitimleri ile çok tehditli or-
tamda harekat eğitimleri icra
edilmektedir. Tatbikatta, Deniz
Kuvvetlerimizin yanı sıra Kara
ve Hava Kuvvetlerimiz ile
Sahil Güvenlik Komutanlığın-
dan toplam 90 gemi, 50 hava
aracı ve 20 bin personel yer
almaktadır. Yine, 'Barbaros Sı-
nıfı Firkateyn Yarı Ömür Mo-
dernizasyon Projesi' kapsa-
mında modernize edilen ilk
gemimiz TCG Oruçreis de tat-
bikata katılmaktadır. Mavi Va-
tan Tatbikatı kapsamında 10-
11 Ocak tarihlerinde 59 gemi
ile Karadeniz, Ege Denizi,
Doğu Akdeniz ve Kuzey Kıbrıs
Türk Cumhuriyeti'nde 22 li-
man ziyareti icra edilecektir."

Aktürk, ayrıca 11 Ocak'ta
Türkiye ve Pakistan deniz kuv-
vetleri arasında müşterek ça-
lışabilirliği sağlamak ve işbir-
liğini geliştirmek amacıyla
Doğu Akdeniz'de Turgutreis-
11 Tatbikatı gerçekleştirilece-
ğini ifade etti. Deniz Kuvvet-
lerinin tüm yüzer, dalar ve
uçar unsurları ile başta Mavi
Vatan olmak üzere sınırların
ötesinde ve dünya denizlerinde
sarsılmaz bir azim, irade ve
kararlılıkla görev yapmaya de-
vam edeceğini belirten Aktürk,
Türkiye'nin öncülüğünde, Ka-
radeniz'deki mayın tehlikesine
karşı oluşturulan ve 6 aydır
Deniz Kuvvetleri tarafından
komuta edilen Mayın Karşı
Tedbirleri Karadeniz Görev
Grubunun (MCM BLACK SEA)
Komite Toplantısı ve Devir Tes-
lim Töreninin 14-16 Ocak ta-
rihleri arasında Bulgaristan'da
icra edileceğini, görev grubu
komutasının 6 ay süreyle Bul-
garistan'a devredileceğini ak-
tardı. Tuğamiral Aktürk, terör
örgütleri PKK/KCK-
PYD/YPG/SDG ve DEAŞ başta

olmak üzere bekaya yönelen
her türlü tehdit ve tehlikeye
karşı kesintisiz bir şekilde ope-
rasyonların sürdüğünü belirtti.
İcra edilen operasyonlarla Irak
ve Suriye'nin kuzeyi dahil, son
bir haftada 94 teröristin etkisiz
hale getirildiğini belirten Ak-
türk, 2024 yılı dahil olmak
üzere etkisiz hale getirilen te-
rörist sayısının, 1519'u Irak'ın
kuzeyi, 1645'i Suriye'nin kuzeyi
olmak üzere 3 bin 164'e ulaş-
tığını söyledi.

Hudutların, Cumhuriyet ta-
rihinin en yoğun tedbirleri ve
tesis edilen çok katmanlı em-
niyet sistemi ile korunduğunun
altını çizen Aktürk, "Yasa dışı
yollarla geçmeye çalışan 108
şahıs yakalanmıştır. Yakalanan
şahıslardan 7'si terör örgütü
mensubudur. 939 şahıs ise hu-
dudu geçemeden engellenmiş-
tir." bilgisini verdi. Aktürk,
Türk Silahlı Kuvvetlerinin, ulus-
lararası platformlarda üstlen-
diği sorumluluklar ile ikili iliş-
kiler doğrultusunda, bölgesel
ve küresel güvenlik, barış ve
istikrara önemli katkılar sun-
maya devam ettiğini belirterek,
şunları kaydetti: "En uzun kara
sınırına sahip olduğumuz kom-
şumuz Suriye'de ortaya çıkan
yeni süreci memnuniyetle kar-
şıladığımızı, Türkiye olarak
bugüne kadar olduğu gibi bun-
dan sonra da Suriye halkının
yanında olacağımızı, bölgede
kalıcı güvenlik ve istikrarın te-
sisi için desteğimizi yeni yö-
netimle yakın işbirliği içerisinde
ve daha güçlü bir şekilde sür-
düreceğimizi, Suriye'nin sa-
vunma ve güvenlik kapasite-
sinin güçlendirilmesine yönelik
hazırlıklara devam edeceği-
mizi, bölgede hiçbir terör olu-
şumuna ve hiçbir oldubittiye
asla izin vermeyeceğimizi bir
kez daha vurguluyoruz."

Aktürk, aylardır Gazze'de

masum sivilleri katleden ve
45 binden fazla Filistinlinin
ölümüne sebep olan İsrail'in,
uluslararası hukuku ve tüm
insani değerleri ayaklar altına
almaya pervasızca devam et-
tiğini vurguladı. Orta Doğu'yu
şiddet ve kaosa sürükleyen İs-
rail'in saldırılarının durdurul-
ması gerektiğini belirten Ak-
türk, "Gazze'de kalıcı ateşkes
ilan edilmesi ve bölgeye insani
yardımların ulaştırılması için
uluslararası toplum üzerine
düşen sorumluluğu bir an önce
yerine getirmelidir. İsrail'in
Lübnan'da ilan edilen ateşkese
uyması ve Suriye'ye müdaha-
lede bulunmaması bölgemizin
istikrarı için şarttır." dedi. 

Bakan Güler'in diğer temas-
ları hakkında da bilgi veren
Aktürk, şöyle devam etti: "Ür-
dün Genelkurmay Başkanı ile
Dışişleri Bakanlığı'ndaki gö-
rüşmesinin ardından Sayın
Cumhurbaşkanı'mızın Ürdün
Dışişleri Bakanı'nı kabulüne
refakat etmiştir. 7 Ocak'ta Cum-
hurbaşkanlığı Külliyesi'nde dü-
zenlenen 'Valiler Buluşması'na
katılarak tecrübe aktarımında
bulunan Sayın Bakanımız, 8
Ocak'ta Guatemala'nın Ankara
Büyükelçisi'ni kabul etmiş, aynı
gün Almanya Savunma Bakanı
ile ikili ve bölgesel savunma
ve güvenlik konularının ele
alındığı bir telefon görüşmesi
gerçekleştirmiştir. Diğer taraf-
tan, Sayın Genelkurmay Baş-
kanı'mız, 5-6 Ocak'ta Birleşik
Arap Emirlikleri'ne, 7-8 Ocak'ta
ise Kuveyt'e resmi, ziyaretlerde
bulunarak ikili ve heyetler arası
görüşmeler gerçekleştirmiştir."
Bedelli askerlik

Bedelli askerlik tutarının
daha önce yapılan düzenleme
ile memur maaş katsayısındaki
artış oranına sabitlendiğini ha-
tırlatan Aktürk, "Hazine ve

Maliye Bakanlığınca 2025 yı-
lının ilk altı ayı için yayımlanan
'Mali ve Sosyal Haklar' genel-
gesindeki memur maaş kat-
sayısı artış oranına göre 243
bin 13 lira 44 kuruş olmuş, 7
Ocak'tan itibaren 2025 yılı be-
delli askerlik müracaat işlemleri
başlatılmıştır." dedi. Aktürk,
kamuoyunun doğru, güvenilir
ve tarafsız bilgiye ulaşması
için Basın Meslek İlkeleri doğ-
rultusunda büyük bir özveriyle
görevini yerine getiren basın
mensuplarının, 10 Ocak Çalı-
şan Gazeteciler Günü'nü kut-
ladığını ifade etti.

MSB kaynakları, TCG Sa-
lihreis'te düzenlenen basın
bilgilendirme toplantısının ar-
dından gazetecilerin sorularını
yanıtladı. Kaynaklar, Suriye'de
son durum ve terör örgütü
PKK/YPG'nin Tişrin Barajı
çevresinde masum sivilleri
kalkan olarak kullanmasına
yönelik soruya ilişkin, "Türk
Silahlı Kuvvetleri, terörizme
karşı küresel işbirliği ve ulus-
lararası dayanışmanın öne-
mine inanmakta, bu bağlam-
da, uluslararası toplumdan,
PKK/YPG/SDG gibi terör ör-
gütlerinin terörist organizas-
yonlar olarak tanınmasını ve
terörle mücadele konusunda
daha etkin bir işbirliği yapıl-
masını beklemektedir." de-
ğerlendirmesinde bulundu.
Kaynaklar, bu tür eylemlerin,
terör örgütlerinin kendi çı-
karları uğruna masum insan-
ların hayatlarını hiçe sayan
acımasız yöntemler olduğuna
işaret ederek, şunları kaydetti:
TSK, PKK/YPG/SDG gibi terör
örgütlerinin bu tür stratejik
altyapıları kullanarak bölge-
deki istikrarı bozma çabalarını
engellemeye kararlıdır. TSK,
ülkemizin ve hudutlarımızın
güvenliğini sağlamak ve ülke-
mizin hak ve menfaatlerini ko-
rumak maksadıyla, Suriye'nin
toprak bütünlüğüne ve halkının
barışçıl çözüm arayışlarına say-
gı göstererek, terörist grupların
silah bırakmaması durumunda,
sınır ötesi operasyonlarını sür-
dürme azim ve kararlılığındadır.
Bu kararlılık, uluslararası hukuk
ve Birleşmiş Milletler Antlaş-
ması'nın meşru müdafaa hakkı
ilkesi çerçevesinde, terör ör-
gütlerinin faaliyetlerine son
vermek amacıyla bölgede barışı
tehdit eden tüm terör unsurları
ortadan kaldırılıncaya dek sür-
dürülecektir." lANKARA-AA
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Milli Savunma Bakanlığı Basın ve Halkla İlişkiler Müşaviri Tuğamiral Zeki Aktürk,
Mavi Vatan-2025 Tatbikatı'nın seçkin gözlemci günü münasebetiyle TCG Salihreis
firkateyninde düzenlenen haftalık basın bilgilendirme toplantısında konuştu.
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Rusya'nın BM Daimi Temsilcisi Ne-
benzia, İsrail'in Suriye'de "oldu bitti"
politikası yürüttüğünü belirterek, "Özel-
likle İsrail'in Suriye'nin toprak bütün-
lüğünü doğrudan tehdit eden yasa
dışı faaliyetlerine karşı uyarmak isti-
yorum." dedi. Rusya'nın Birleşmiş Mil-
letler (BM) Daimi Temsilcisi Vassily
Nebenzia, İsrail'in Suriye'de "oldu bitti"
politikası yürüttüğünü belirterek, "Özel-
likle İsrail'in Suriye'nin toprak bütün-
lüğünü doğrudan tehdit eden yasa
dışı faaliyetlerine karşı uyarmak isti-
yorum." dedi. BM Güvenlik Konseyi'nde
(BMGK) Suriye'deki siyasi ve insani
durum ele alındı. Burada bir konuşma
yapan Nebenzia, Rusya'nın "dost Suriye
halkına" yeni bir süreçten geçerken
desteğinin süreceğinin altını çizdi. Ne-

benzia, halihazırda Suriye'deki geliş-
meleri tam anlamıyla değerlendirme-
nin zor olduğunu dile getirdi. İsrail'in
işgal altındaki Golan Tepeleri'nde "oldu
bitti" politikası sürdürdüğünü belirten
Nebenzia, "Özellikle İsrail'in Suriye'nin
toprak bütünlüğünü doğrudan tehdit
eden yasa dışı faaliyetlerine karşı
uyarmak istiyorum." diye konuştu.
Nebenzia, İsrail'in faaliyetlerinin ulus-
lararası hukuk kararları ve BMGK ile
BM Genel Kurul kararlarını ihlal etti-
ğinin altını çizdi. Durumun ABD ta-
rafından daha da kötüleştirildiğini
ifade eden Nebenzia, ABD'nin yıllardır
Suriye'nin en fazla doğal kaynağa sahip
kuzeydoğusunu işgal ettiğini ve ülkeye
yönelik ağır yaptırımlar uyguladığını
dile getirdi. lNEW YORK-AA

Suriye'de Beşşar Esed rejiminin çökü-
şünün ardından kadınlar, seslerini daha
gür duyurmak ve yeni yönetimin şe-
killenmesinde aktif bir paydaş olmak
adına çalışmalarını özveriyle sürdürüyor.
Suriyeli Kadınlar Siyasi Hareketi
(SWMP), yeni yönetimin özgürlük ve
eşitlik temelleri üzerine inşa edilmesi
konusundaki taleplerini iletmek için
Şam'da basın toplantısı düzenledi.
SWMP kurucu ortağı ve Avrupa Ana-
yasa ve İnsan Hakları Merkezinden
(ECCHR) hukuk danışmanı Joumana
Seif, AA muhabirine verdiği demeçte,
bu toplantıyı hareketin kuruluşundan
bu yana geçen 7 yılda neler yaptıkla-
rından bahsetmek ve kadınların yeni
hükümetin oluşturulmasında üstlenmek
istedikleri rolü vurgulamak için dü-
zenlediklerini ifade etti. Seif, kadınların
Suriye devriminin önemli bir paydaşı
olduğunu vurgulayarak, 16 Mart
2011'de İçişleri Bakanlığı önünde Esed
rejimine karşı düzenlenen ilk gösteriye
katılanların çoğunun kadın olduğunu

vurguladı. Söz konusu gösterinin ka-
dınlar tarafından organize edildiğini,
Suriyeli kadınların ülkenin geleceğini
tasarlama konusunda söz hakkına sahip
olması gerektiğini dile getiren Seif,
"Ortak bir paydada buluşmak için bir-
birimizle konuşmamız, birbirimizi an-
lamamız lazım." şeklinde konuştu. Su-
riye'nin parlak bir geleceğe sahip ol-
masının tek yolunun demokrasiden
geçtiğinin altını çizen Seif, yeni hükü-
mete geçiş sürecinde, "sürdürülebilir
barışın ve geçiş dönemi adaletinin"

önemine vurgu yaptı. Seif, hiçbir kurum
ya da otoritenin tüm süreci tek başına
yönetemeyeceği için ülkenin sivil top-
lum kuruluşlarının, kadın örgütlerinin
katılımına ihtiyaç duyduğuna işaret ede-
rek, "Biz bu konuda iyimseriz ve birlikte
çalışmaya açığız." dedi. Toplantıya katılan
Suriye Kadın Hareketi üyesi Dua Mu-
hammed de kadınlar olmadan Suri-
ye'de yeni bir hükümetin oluşturul-
masının "imkansız" olduğunu belirte-
rek, kadınların siyasi değişimdeki öne-
mine dikkati çekti. lİSTANBUL-AA

Suriye'de kadınlar, yeni hükümette aktif
rol almak için çalışmalarını sürdürüyor

Rusya, İsrail’in Suriye’nin toprak bütünlüğünü
tehdit eden yasa dışı faaliyetlerine karşı uyardı FO
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Coğrafya ve tarih bize Sykes-Picot düzeninin yapay devletlerinden biri olan Suriye’nin, Türkiye’den
destek almazsa Orta Doğu’daki çalkantının merkez üssü olmaya devam edeceğini söylüyor.
DR. CEMİL DOĞAÇ İPEK

luslararası İlişkiler Uzmanı
Dr. Cemil Doğaç İpek, Suri-
ye’de yaşanan devrimi, dev-

rimin dünya düzeni açısından sonuç-
larını ve Türkiye’nin buradaki konu-
munu AA Analiz için kaleme aldı.

2011’de temel demokratik hak ta-
leplerini duyurmak için sokağa çıkan
Suriye halkına devrik lider Beşşar
Esed yönetimindeki Baas rejiminin
ağır silahlarla karşılık vermesiyle patlak
veren iç savaş, kısa bir süre önce
Suriye Milli Ordusu (SMO) ve Heyet
Tahrir Şam'ın (HTŞ) Şam’a girmesiyle
sona erdi. Suriye’de 8 Aralık’tan iti-
baren bambaşka bir siyasi gerçeklik
meydana geldi. Bu gerçeklik, yeni dö-
nemde Suriye’nin hem iç düzeninde
hem de uluslararası ilişkilerinde köklü
değişiklikler yaratacak bir sürecin baş-
langıcı olarak değerlendiriliyor.
Dünya düzeni büyük 
bir değişim içinde

Gelinen noktada, Suriye krizine mü-
dahil olan her aktörün gerek vekil un-
surlar aracılığıyla gerekse de doğrudan
gerçekleştirdikleri girişimleriyle ko-
numlarını tahkim etmeye çalıştıkları
anlaşılıyor. Türkiye açısından bakıldı-
ğında ise Türk dış politikasının en
önemli gündem maddelerinden biri
olan Suriye meselesinin yalnızca dış
siyaseti değil iç siyaseti de derinden
etkileyebildiği görülüyor. Dolayısıyla,
Türkiye'nin Suriye krizinin başından
Esed’in devrilmesine kadar izlediği sey-
rin çok taraflı ve çok boyutlu bir gözle
analiz edilmesi, hem Türkiye’nin milli
çıkarlarını temin etmek hem de krizin
çözümüne yönelik öneriler geliştire-

bilmek için kaçınılmaz bir entelektüel
çaba olarak karşımıza çıkıyor.

Bin yıla yakın bir süre gücünü ko-
ruyup hüküm sürdükten sonra son
demlerini yaşarken Voltaire’in esprili
ifadesiyle "Kutsal Roma İmparatorluğu
artık ne kutsaldır ne Romalıdır ne de
bir imparatorluktur." Küresel düzeyde
bugün karşı karşıya olduğumuz problem
ise şudur: Yaklaşık 2,5 yüzyıl sonra
Voltaire’in ifadelerinden ilhamla son
demlerindeki liberal dünya düzeni artık
ne liberal ne dünya çapında ne de
düzen içindedir. Uluslararası düzeni
yönetmek isteyenlerin küresel çerçeveler
oluşturma çabaları başarısızlığa uğradı.
Bu sebeple, dünyadan bir bütünmüş
gibi bahsetmek artık giderek zorlaşıyor.
Ayrıca, uluslararası sistemde koruma-
cılık yükselişte ve küresel ticaret mü-
zakereleri sonuç vermedi. Dünyada
yeni bir güç odağı olarak ortaya çıkan
siber alanın kullanımını düzenleyen
çok az kural bulunuyor. Bu sebeple,
her biri nev-i şahsına münhasır bölgesel
düzenler veya düzensizlikler ortaya çı-
kıyor. Bu duruma en iyi örnek ise Orta
Doğu ve Suriye’de yaşananlardır.

Bugünkü dünya, 1939-1991 döne-
minin ideolojik kutuplaşma içerisindeki
dünyasına benzemiyor. Bugün yaşa-
nanlar, küresel bir savaş olan Birinci
Dünya Savaşı’nın öncesindeki 10 yılları
çok daha fazla hatırlatıyor. Şu anda
küresel ve bölgesel güçlerin yükselip-
düştüğü bir çağda milli güç savaşlarına
tanık olduğumuzu söyleyebiliriz. Hakim
emperyal güç olan Amerika Birleşik
Devletleri (ABD), statükoyu sürdürmek
için sürekli hamle yapma peşindedir.
Öte yandan Çin, İngiltere ve Türkiye
gibi güçlenen aktörler, ABD’nin orantısız
güç ve servet paylaşımından rahatsızlar.

Rusya ve Avrupa Birliği (AB) gibi çok-
uluslu yapılar ise eski şaşalı günlerini
arıyorlar. Bu noktada Batı, Sovyet Sos-
yalist Cumhuriyetler Birliği’nin (SSCB)
geri dönmesinden; Rusya ise Batı des-
tekli rejim değişikliği dalgasından kor-
kuyor. Onların ifadesiyle "radikal İslam"
ise her iki tarafın ortak korkusudur.

Dünyanın genel durumuna baktığı-
mızda 1945-1989 arasında olduğu gibi
büyük bir ideolojik mücadele kapıda
değil. Hatta ortada yeni bir “Demir
Perde” de gözükmüyor. Şu anki düzende
başat bir dünya gücünün yanı sıra,
ABD’nin hakimiyetinin azaltılmasını is-
teyen fakat henüz bu hedefini gerçek-
leştirecek kadar da ilerleyememiş yük-
selen ve gerileyen güçler bulunuyor.

Bu durum, konuyla ilgilenen uz-
manlarda bazı anlaşmazlıklara yol açı-
yor. Bazı uzmanlarda mevcut durumu
anlamlı kılmak için Soğuk Savaş nos-
taljisine başvurma eğilimi var ama bu
doğru bir benzetme değil. Mevcut du-
rum, daha ziyade yeni ortaya çıkan
büyük güçlerin rekabet çağı olan ve
devletler arasındaki ilişkilerin ideolojik
haklılıklara değil milli menfaatlere da-
yalı olduğu 19. yüzyılın ikinci yarısına
benziyor. Mevcut küresel yapıda başat
bir güç bulunuyor ancak bu güç kendi
milli menfaatlerini savunma arayışın-
daki diğer güçlerin meydan okumala-
rıyla yüz yüze kalıyor. Dünya, 21.
yüzyılı 20. yüzyılın gözlüğünden anla-
maya çalışarak hala eskilerle yerinde
sayıyor. Dolayısıyla, hem Suriye ve
Orta Doğu için hem de dünya için
şunu rahatlıkla söyleyebiliriz ki, İkinci
Soğuk Savaş’ın eşiğinde değiliz.
Suriye'yi neler bekliyor?        

Suriye’nin yakın gelecekte kısa bir

süre içerisinde tek başına toparlana-
bilmesi mümkün görünmüyor. 13 yıl
süren iç savaşta Suriye ekonomisi
ciddi bir biçimde harap oldu. Ambargo
altında olan ülkede işsizlik ve üretimin
çöküşüyle yakıt ve gıda sorunu baş
gösteriyor. Coğrafya ve tarih bize
Sykes-Picot düzeninin yapay devlet-
lerinden biri olan Suriye’nin, Türki-
ye’den destek almazsa Orta Doğu’daki
çalkantının merkez üssü olmaya de-
vam edeceğini söylüyor. Zira, Osmanlı
İmparatorluğu’nun dağılmasından ve
yapay sınırlarla yeni devletlerin oluş-
turulmasından bugüne bölgede kan
ve gözyaşı hiç dinmedi.

Bugün geldiğimiz noktada Türkiye
kısa vadede olmasa da uzun vadede
Suriye’de kazananlardan biri oldu. Zira,
devrilen Esed rejimi Suriye'de azınlık,
etnik ve dini/mezhepsel bir diktatör-
lüktü. İran yabancı Şii bir işgalciydi.
Rusya, Esed ve İran’a verdiği destekle
lekelendi ve Suriye'ye konuşlandırdığı
hava varlığından başka pek de bir şeyi
yoktu. ABD ise süreç boyunca terör
örgütü PKK’nın Suriye koluyla hareket
ederek meşruiyet sorunu içerisine girdi.
Diğerlerine nazaran, Türkiye'nin coğrafi
avantajlarının Suriye’de kuvvet kul-
lanmak üzere askeri birlik sevkiyatı
için kolay olması burada Türkiye'ye
çeşitli avantajlar sağladı.

Suriye’deki hadiseleri tahayyül eder-
ken bölgede yaşananların Ukrayna’da,
Balkanlar’da ve Avrupa’da olan bitenle
bağlantılı olduğunu gözlerden ırak
tutulmamalıdır. Zira daha önceki dö-
nemlere nazaran uluslararası düzende
hiç olmadığı kadar her şey birbiriyle
iç içe geçti. Örneğin, Rusya Devlet
Başkanı Vladimir Putin’in Suriye’ye
müdahalesi, kısmen Ukrayna’yı ilgi

odağı olmaktan çıkarma ve böylece
Suriye’den Türkiye’ye, oradan da Av-
rupa’ya göçmen akınını yönlendirerek
Avrupalılara karşı bir koz edinme
amacı taşıyordu. Önümüzdeki süreçte
Suriye’de, Irak’ta ve çevre ülkelerde
güçler arasında devam eden bölgesel
hakimiyet mücadelesi, yeni post-em-
peryal düzeni belirleyecektir. Suriye’deki
mücadele devletler arasında ancak
artık devlet-altı yapılar da bu mücade-
lenin aktörleridir. Suriye’de bir gücü
ya da bloku ön plana çıkaracak şey,
düzeni yeniden kurmak olacaktır çünkü
bir düzen tesis edilmeden hiç kimse
için özgürlük mümkün değildir.

Türkiye, Suriye’de hadiselerin baş-
ladığı Mart 2011’den bu yana ulus-
lararası konsensüsün bozulması son-
rasında uluslararası arenada yalnız
kalmak pahasına da olsa Esed rejimi
karşıtı hareketleri destekledi. Ayrıca,
2016'da Fırat Kalkanı Harekatı ile
uluslararası hukuktan kaynaklanan
haklarını kullanarak terörle mücadele
kapsamında Suriye sahasına bizzat
müdahale etti. Türkiye, Fırat Kalkanı
Harekatı'ndan bugüne sivil ve askeri
tüm unsurlarıyla Suriye halkının ya-
nında oldu. Türkiye bu mücadele için
hem maddi hem de manevi ciddi be-
deller ödemeye de devam ediyor. Do-
layısıyla, buradaki mücadele sadece
Suriye halkının bir özgürlük mücadelesi
olmaktan çıktı aynı zamanda Türkiye
için de bir beka sorunu haline geldi.
Gelecekte Suriye’de ortaya çıkacak
olumlu manzara Türk dış politikası
için sadece Suriye’de değil tüm cep-
helerde kendisine büyük bir kazanım
sağlayacak sonuçlar doğuracaktır.

[Dr. Cemil Doğaç İpek, Uluslararası
İlişkiler Uzmanıdır.]
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İkinci Soğuk Savaş’ın eşiğinde miyiz?
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ABD'nin seçilmiş Başkanı Donald
Trump, Los Angeles'ta kentin
lüks mahallelerinden birinde çı-
kan orman yangınları nedeniyle
ABD Başkanı Joe Biden yöneti-
mini hedef aldı. Trump, Truth
Social'da yaptığı paylaşımda,
Los Angeles'taki yangınların "Bi-
den ve California Valisi Gavin
Newsom ikilisinin berbat bece-
riksizliği ve kötü yönetimi" se-
bebiyle çıktığını iddia etti. Los
Angeles'ta yangın musluklarında
su olmadığını ve Federal Acil
Durum Yönetim Kurumunun
(FEMA) parasının bulunmadı-
ğını öne süren Trump, "İşte Joe
Biden'ın bana bıraktığı bu. Te-
şekkürler Joe." ifadelerini kul-
landı. Trump, California yöne-
timinin çevre politikalarının tatlı

suyu sulak alanlara ve vahşi ya-
şama yönlendirdiğini ve bunun
yangınla mücadelede kullanılan
su kaynaklarını kuruttuğunu id-
dia ederek, California Valisi
Newsom'un istifasını istedi. Vali
Newsom ise CNN'e yaptığı açık-
lamada, Trump'ın eleştirilerine
yanıt vererek "Bu durumda bile
siyaset yapmak istemesi inanılır
gibi değil." dedi. Newsom, "İn-
sanlar evlerini, sevdiklerini hatta
yaşamlarını kaybediyor. Yangın-
lar çocukların okullarını, ailelerin
yaşamlarını yok ediyor ama
Trump siyaset peşinde." ifade-
lerini kullandı.  Öte yandan,
Beyaz Saray'dan Trump'ın Bi-
den'a yönelik eleştirilerine karşı
bir açıklama henüz yapılmadı.
ABD basınında Trump'ın New-

som ile uzun zamandır süren
anlaşmazlığını, yangınlar do-
layısıyla yeniden alevlendirdi-
ğine işaret edildi. Trump ve
Newsom, geçmişte yangın ön-

leme, çevre politikaları, iklim
değişikliği ve göçmenlik konu-
larında defalarca sert tartışma-
lara girmişti. Los Angeles'ta yet-
kililer, kentin lüks mahallelerin-

den birinde 7 Ocak'ta çıkan or-
man yangınının 6 ayrı bölgede
devam ettiğini, yangında şimdiye
kadar 5 kişinin öldüğünü açık-
lamıştı. lWASHINGTON-AA

İran’da derinleşen enerji
krizi ülkeyi çok boyutlu 
bir çıkmaza sürüklüyor

ABD’nin seçilmiş başkanı Trump’ın yemin
töreni için rekor seviyede bağış toplandı
ABD'nin seçilmiş başkanı Donald
Trump'ın görevi devralacağı 20
Ocak'taki yemin töreni için top-
lanan bağış miktarı 170 milyon
doları aşarak rekor seviyeye ulaş-
tı. Trump'ın ülkenin 47. başkanı
seçilmesinin ardından toplan-
maya başlanan bağışlar hakkında
bilgi sahibi bir yetkili, yemin tö-
reninin finansmanında kullanı-
lacak paranın 170 milyon doları
geçtiğini doğruladı. Yemin töreni
hazırlıklarıyla ilgilenen komite-
nin, 20 Ocak tarihine kadar 200
milyon dolardan fazla bağış top-
layacağını öngören yetkili, tören
masraflarından artması muhte-
mel paranın gelecekte kurulacak
bir başkanlık kütüphanesi için
kullanılmasının planlandığını ak-
tardı. Başkanlık yemin töreni
için alınan bağışlar, genellikle
geçit töreni ve balo gibi töreni
çevreleyen türlü etkinliklerin gi-
derlerinin karşılanmasında kul-
lanılıyor. Federal Seçim Komis-
yonu kayıtlarına göre, Trump'ın

yemin töreni komitesi tarafından
bugüne kadar toplanan rekor
düzeydeki bağış, 4 yıl önce mev-
cut başkan Joe Biden'ın töreni
için toplanan yaklaşık 62 milyon
dolarlık miktarın neredeyse 3
katı. Trump'ın 2016'daki ilk ye-
min törenine de yaklaşık 107
milyon dolar bağış yapılmıştı.
Trump'ın Kasım 2024'te düzen-
lenen başkanlık seçimlerindeki
zaferinin ardından ABD'de bu-
lunan büyük teknoloji şirketleri,
seçilmiş başkanın yemin töreni
için bağış yapmaya başladı. Ama-
zon ve sosyal medya platformları
Facebook ile Instagram'ın sahibi
Meta şirketi, geçen ay törende
kullanılmak üzere ayrılan fona
1 milyon dolarlık bağışlarda
bulunmuştu. Yapay zeka sohbet
robotu ChatGPT'nin geliştiricisi
OpenAI şirketinin Üst Yöneticisi
(CEO) Sam Altman da 1 mil-
yon dolar değerinde kişisel ba-
ğış yapmayı planladığını be-
lirtmişti. lWASHINGTON-AA

Jerusalem Post: Türkiye’nin Orta
Doğu’da artan etkisiyle ilgili İsrail’de
güvenlik toplantısı düzenlendi

Elektronik harp vasıtalarının hedefi
olmadan düşman hatlarının 20
kilometre derinliğine kadar gire-
bilen, alçak irtifada uçup yüksek
çözünürlüklü görüntü sayesinde
hedefleri başarıyla vuran dronlar,
savaşın en önemli araçlarından
biri haline geldi. AA muhabiri,
açık kaynaklardan Rusya-Ukrayna
Savaşı'nda sahne alan fiber optik
FPV dronlara ait bilgileri derledi.
Ukrayna Genelkurmay Başkanı
Oleksandr Sırskiy, 5 Ocak'ta, Uk-
rayna'nın Aralık 2024'te 54 binden
fazla Rus hedefini vurduğunu ve
saldırıların yüzde 49'unun kami-
kaze dronlarla gerçekleştirildiğini
açıkladı. Sırskiy, Rusya'nın fiber
optik dron kullanımını artırmasının
birliklerinin güvenliğini ciddi oran-
da tehlikeye attığını kaydederek
Ukrayna tarafının da bu dronları

kullanmaya başladığını belirtti.
FPV dronlar, pilotun gözüne taktığı
gözlük yardımıyla gerçek zamanlı
ve görerek kontrol edilen, düşük
maliyetli, genellikle 4 veya daha
fazla pervaneli ve kısıtlı menzilli
dronlar olarak biliniyor. Yapılan
araştırmalar, Rusya-Ukrayna Sa-
vaşı'nda kullanılan dronların, bazı
kaynaklara göre yüzde 75, bazı
kaynaklara göre ise yüzde 90'a
yakınının, pilotla telsiz bağlantı-
sının elektronik harp vasıtalarıyla
"karıştırılması" yoluyla düşürül-
düğünü gösteriyor. Fiber optik
kabloyla yönetilen dronların, telsiz
sinyalleri kullanmamaları nede-
niyle tespit edilememeleri, elek-
tronik harpte düşürülememeleri
ve fiber optik kablolardan yüksek
çözünürlüklü video iletebilme gibi
avantajları var. lANKARA-AA

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Dünyanın en büyük doğal gaz ve petrol
rezervlerine sahip ülkelerinden biri
olan İran, ekonomik yaptırımların ağır
baskısı, yetersiz altyapı yatırımları ve
hızla artan enerji talebi nedeniyle tari-
hinin en ciddi enerji krizlerinden birini
yaşıyor. Enerji tedarikindeki aksaklıklar
ve sanayi sektöründeki kesintiler, ülke
ekonomisine milyarlarca dolarlık zarar
verirken halkın günlük yaşamını ve te-
mel altyapı hizmetlerini doğrudan tehdit
ediyor. Derinleşen enerji krizi, ülkeyi
ekonomik olarak zorlarken tarım gibi
hayati sektörler ile sosyal ve siyasi
alanda dahil çok boyutlu bir çıkmazın
eşiğine sürüklüyor. Ülkede, günlük 350
milyon metreküplük doğal gaz açığı
ve 17 elektrik santralinin devre dışı
kalması nedeniyle sanayi üretiminde
yüzde 30 ila 50 oranında bir düşüş ya-
şanacağı öngörülüyor. Bu durumun
İran ekonomisine on milyarlarca dolarlık
kayıp olarak yansıması bekleniyor.
"İran'daki enerji krizi
sistemik bir sorun"

ABD Deniz Kuvvetleri Lisansüstü
Okulunda görevli profesör Brenda
Shaffer, İran'ın geçmişte birçok kez
enerji kıtlığı yaşadığını, ancak bu kez
kapsamlı bir enerji çöküşüyle karşı
karşıya kaldığını söyledi. Shaffer, krizin
yalnızca enerji sektörüyle sınırlı kal-
madığını, aynı zamanda çevre sorun-
larına da yol açtığını ifade ederek,
"İran sistemik bir enerji krizi yaşıyor.
Geçmişte birçok kez gaz veya rafine
ürün kıtlığı yaşayan İran, bu kez enerji
alanında tam bir çöküşle karşı karşıya,
elektrik, doğal gaz ve rafine ürünlerde
eşzamanlı bir kıtlık söz konusu. Ayrıca
enerji krizi, elektrik santrallerinin ağır
yağ kullanmaya başlaması nedeniyle
tam teşekküllü bir çevre krizine de
yol açtı ve bu durum tehlikeli hava
kirliliğine neden oldu." dedi. Enerji
sektöründe yolsuzluğun önemli bir
sorun olduğuna dikkati çeken Shaffer,
"Enerji sektörü, diğer birçok altyapı
ve iletişim alanında olduğu gibi Devrim
Muhafızları Ordusu’nun (IRGC) kont-
rolünde. Yolsuzluk nedeniyle ayrılan
fonların büyük bir kısmı heba oluyor,
bu da altyapının yenilenememesine
yol açıyor." ifadelerini kullandı. Shaffer,
İran'daki enerji krizinin temel neden-
lerinden birinin yerel gaz ve elektrik
fiyatlarının düşük seviyelerde tutulması
olduğunu söyledi. lANKARA-AA
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Rusya-Ukrayna Savaşı’nda
fiber optik dron kullanımı 
yeni bir eşik oluşturuyor

İsrail'de, Türkiye'nin Orta
Doğu'da artan etkisiyle ilgili
"güvenlik toplantısı" dü-
zenlendiği bildirildi. The
Jerusalem Post gazetesine
konuşan 2 İsrailli yetkiliye
göre, toplantıda bölgede
artan Türk nüfuzu ve İs-
rail'e olası etkileri ele alındı.
Söz konusu toplantıya İsrail
Savunma Bakanı Yisrael
Katz, Dışişleri Bakanı Gi-
deon Saar, Genelkurmay
Başkanı Herzi Halevi ve
bazı üst düzey yetkililerin
katıldığı aktarıldı. Toplan-
tının, Orta Doğu'da artan
Türk nüfuzunu ve bununla
birlikte "İsrail'e yönelik teh-

dit seviyesinde bir deği-
şiklik" olup olmadığını ele
almak için düzenlendiği
kaydedildi. İsrailli bir yet-
kilinin, Başbakan Binyamin
Netanyahu'nun da ilerleyen
günlerde Türkiye'nin böl-
gede artan nüfuzuna ilişkin
toplantı yapmasının bek-
lendiğini aktardı. Netan-
yahu'nun talimatıyla ku-
rulan Nagel Komitesi'nin
savunma bütçesi ve gü-
venlik stratejisine ilişkin
son raporunda, Tel Aviv
yönetiminin Türkiye ile
"olası bir savaşa" hazırlıklı
olması gerektiği öne sü-
rülmüştü. lKUDÜS-AA

oğu Afrika ülkesi
Sudan’da Nisan
2023’ten bu yana

ordu ile HDK arasındaki çatış-
malar sürüyor. Ülkedeki çatış-
malar sebebiyle altyapı, eko-
nomi, eğitim ve sağlık gibi alan-
larda ciddi yıkım yaşanırken
halk, türlü zorluklarla karşı
karşıya kalıyor. Ordu ile bir za-
manlar ona bağlı HDK arasında
askeri reform ve entegrasyon
gibi konulardaki anlaşmazlıklar
nedeniyle süren çatışmaların
sona ermesi için başlatılan tüm
çözüm girişimleri sonuçsuz kal-
dı. Birleşmiş Milletlere (BM)
göre, çatışmalar sonucu 20 bin-
den fazla kişi hayatını kaybetti,
ülkeden ayrılanların sayısı 3
milyonu geçti, 9 milyona yakın
kişi ülke içinde yerinden edildi,
25 milyondan fazla kişi ise in-
sani yardıma muhtaç durumda
bulunuyor. Sudan Egemenlik
Konseyi Üyesi Koramiral Cabir,
AA muhabirine, ülkede Aralık
2018'deki devrim sonrası süreci
değerlendirdi. Cabir, "Silahlı
kuvvetler olarak inisiyatif bizde.
Bütün halk çatışmaların bitmesi
konusunda kararlı ve düzenli
kuvvetlere destek vermektedir."
dedi. Sudan halkının savaş se-
bebiyle çok acı çektiğini anlatan
Cabir, bir başbakanın ataması

için çalışmaların devam ettiği-
nin altını çizdi.
Halkın yaptığı
"başarılı devrimler"

Cabir, Sudan halkının 1964'te
ve 1985'te "başarılı devrimler"
yaptığını ve bu devrimler son-
rasında ülkeyi yönetmeye baş-
layan askeri kurumun, 1 yıl
içinde demokratik seçimleri dü-
zenlediğini hatırlattı. Sudan'da
Aralık 2018'de halkın 30 yıllık
Ömer el-Beşir'in iktidarına karşı
ayaklandığını ve Nisan 2019'da

askeri konsey olarak iktidarı
ele aldığını belirten Cabir, ül-
kede önceki devrimlerde olduğu
gibi bir geçiş dönemi başlatmayı
ve 2 yıl içinde seçim düzen-
lenmesini planladıklarını söy-
ledi. Cabir, "Bu devrimde farklı
bir şey vardı. Ordu ile halk
arasında nefret yaratmak için
Sudan dışından sistematik bir
programdan beslenen güçler
vardı ve silahlı kuvvetlere yö-
nelik itibar suikastı yapılıyordu."
diye konuştu. Geçiş döneminin
iki yıl olması kararının derin

istişareler sonucunda alındığını
ve siyasi partilerin ve ülkenin
seçime hazırlanması için iyi bir
süre olduğunu düşündüklerini
aktaran Cabir, uzun süredir Su-
dan dışında olan, ülkeyi ve hal-
kını tanımayan Abdullah Ham-
duk'un sivil başbakan olarak
atandığını ifade etti. Egemenlik
Konseyi Üyesi Cabir, iki yılın
sonunda geçiş döneminin de
bitmesiyle tek bir ordunun ola-
cağı konusunda anlaştıklarını
dile getirerek "Bu konu isyancı
milisleri (HDK) tatmin etmedi.
Hem onlar hem bazı siyasi güç-
ler, seçim olmadan en uzun
süre iktidarda kalmak istiyor-
du." değerlendirmesinde bu-
lundu. Aralık 2022'de askerler
ve siviller arasında imzalanan
Çerçeve Anlaşma ile ilgili Cabir,
şunları kaydetti: "Çerçeve An-
laşma'nın üç ekseni vardı: Si-
yasi, güvenlik ve ekonomik ek-
seni. Ekonomik ve siyasi ekse-
ninde hiçbir sorunumuz yoktu
ama güvenlik ekseninde bazı
sorunlarımız vardı. İki yıllık
geçiş döneminin bitiminden
sonra tek orduya sahip olma
taahhüdü. HDK ve anlaştığı
bazı siyasi güçlerin, HDK'nin
10 yıl için orduya paralel kal-
ması yönünde düşünceleri var-
dı. Elbette ülke açısından bu

tehlikeli bir şey."
Cabir, çatışmaların başlama-

sıyla ilgili, "15 Nisan 2023'te
yaşananların tanımı askeri dar-
bedir. HDK, Hartum'a 250 bin
savaşçı ve 6 bin askeri araçla
saldırdı. Bu darbe 5 saat içinde
bastırıldı. Sonrasında milisler
camilere, kiliselere, yüksek bi-
nalara ve sivil tesislere konuş-
lanmak, ana yolları kapatmak
ve keskin nişancılarını yerleş-
tirmek suretiyle B planına geçti.
Onlar saldırıyor silahlı kuvvetler
ise kendini savunuyordu." ifa-
delerini kullandı. İki taraf ara-
sında Suudi Arabistan'ın Cidde
kentinde bir anlaşmaya varıl-
dığını anımsatan Cabir, HDK'nin
imzaladığı anlaşmayı yerine ge-
tirmediğini ileri sürdü. Cabir,
HDK'nin, ülkedeki hapishaneleri
açtığını ve mahkumları savaş-
mak için kullandığını, ayrıca di-
ğer Afrika ülkelerinden paralı
savaşçılar getirdiğini belirtti. Sa-
vaşın çok kötü bir insani durum
ve büyük bir yıkım yarattığına
işaret eden Koramiral Cabir,
"HDK'nin hiçbir siyasi amaç ya
da programı yok. Tek amaçları
iktidarı ele geçirmekti. Demok-
rasiyi getireceklerini iddia ettiler
ama demokrasiyi silahla getir-
mek kabul edilemez." diye ko-
nuştu. lPORT SUDAN-AA
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Trump, Los Angeles’ta devam eden yangınlar sebebiyle Biden yönetimini hedef aldı

Sudan Egemenlik Konseyi Üyesi Koramiral Cabir:
Bütün halk çatışmaların bitmesi konusunda kararlı
D Sudan Egemenlik

Konseyi Üyesi Kor-
amiral İbrahim Ca-

bir, 15 Nisan
2023'ten bu yana
ordu ile Hızlı Des-

tek Kuvvetleri
(HDK) arasında de-
vam eden çatışma-
ların sona ermesi
konusunda tüm

halkın kararlı oldu-
ğunu söyledi.

Sudan Egemenlik
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ğunu söyledi.

Sudan Egemenlik
Konseyi Üyesi Kor-
amiral İbrahim Ca-

bir, 15 Nisan
2023'ten bu yana
ordu ile Hızlı Des-

tek Kuvvetleri
(HDK) arasında de-
vam eden çatışma-
ların sona ermesi
konusunda tüm
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ğunu söyledi.
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danaspor'un tek-
nik direktörü Yu-
suf Şimşek, Ça-

talan Tesisleri'nde sürdürdükleri
Boluspor maçı hazırlıkları ön-
cesi AA muhabirine, Antalya
kamplarının çok iyi geçtiğini
anlattı. Hem oyuncuların ka-
fasını dağılması hem de çalışma
açısından mükemmel bir ortam
yakaladıklarını anlatan Şimşek,
bir haftalık kampta futbolcu-
ların çok iyi performans gös-
terdiğini dile getirdi. Şimşek,
geçen hafta sahalarında golsüz
berabere kaldıkları Amed Spor-
tif Faaliyetler maçında zaman
zaman iyi, zaman zaman da
kötü oynadıkları dakika-
lar olduğunu ifade
etti. Özellikle ra-
kip 10 kişi kal-
dıktan sonra
daha iyi oy-
nadıklarını
ancak gol
pozisyo-
nu bula-
madıkla-
rını anla-
tan Şim-
şek, "Ma-
çın hakkı
beraberlikti
diye düşünü-
yorum. Aldığımız
1 puan kötü değil
ama açıkçası ben 1 puandan
çok mutlu olmadım." dedi.

Şimşek, kendisi göreve gel-
dikten sonra 8 maçta 2 galibiyet
ve 3 beraberlik elde ettiklerini
anımsatarak, şöyle konuştu:
"Yenildiğimiz Teksüt Bandır-
maspor, Kocaelispor ve Erzu-
rumspor, şampiyonluğa oyna-
yan 3 takım. Bu takımlara karşı
gerçekten müthiş oynadık. Sa-
dece Kocaelispor maçında biraz

rakip üstündü.
Bandırmaspor
ve Erzurumspor
maçlarında ra-
kipler üstünlük
kuramadılar, hat-

ta Bandırmaspor'u
yenebilirdik. Son 3

maçta 7 puan aldık.
Bence iyi puanlar. Uzun

süredir galip gelemeyen bir
takımdan galip gelmek için sal-
dıran bir takım haline geldik."
"Defans bölümünü
hallettik"

Takımda her şeyin iyi gitti-
ğini dile getiren Şimşek, bu
hafta deplasmanda yapacakları
Boluspor maçından galibiyetle
ayrılmak istediklerini vurguladı.
Kendisinden önce takımın farklı
yengiler aldığını anımsatan

Şimşek, şunları dile getirdi:
"Daha önce 3-4 gol yemiş bir
takımdan, berabere kaldığımız
maçta üzülen bir takım haline
geldik. Oyuncu grubu taktiksel
anlayışımızı ve kendi karakte-
rini sahaya yansıttılar. Oyna-
dığımız bütün maçlarda nere-
deyse hiçbir rakibimize ezil-
medik. 8 maçta 6 gol yedik, 6
gol atabildik. Daha çok gol at-
mak isterdik ama olmadı. Artık
gol atmayı geliştirmek lazım.
Defansif anlamda iyi oynamaya
başladık. Biz geldiğimiz günden
beri gol yememeyi düşünüyo-
ruz çünkü gol yemeyen takım
bir şekilde atabilir. Pozisyonlara
giriyoruz. Geldiğim günden
beri az pozisyon verdik, ver-
memeye de çalışıyoruz. Defans
bölümünü hallettik. Ofans ola-
rak goller atmamız lazım.

Transferlerimiz de bu yönde
olacak. Boluspor maçında puan
ve puanlar alıp daha sonra
yeni transferlerimizle daha gü-
zel günler görebiliriz."
"7-8 oyuncu
alacağız"

Şimşek, kulübün prensipte
anlaştığını duyurduğu 28 ya-
şındaki Rumen forvet Andrei
Ivan'ın, kulüp başkanı Ergin
Göleli ile bir araya geldikten
sonra sözleşme imzalayacağını
anımsattı. Transferlerin süre-
ceğinin bilgisini paylaşan Şim-
şek, şunları kaydetti: "Kulüp
başkanımız ve yönetimimiz
açıklamalara yavaş yavaş de-
vam edecek. Anlaştığımız oyun-
cular var, kendileri açıklayacak.
Başkanımız ve yönetimimiz
transferlerle uğraşıyorlar. Ben

gerekli listemi verdim. Onlar
da araştırıyorlar, kendi listeleri
de var. Transferleri başkan ve
yönetim yapıyor. Bize de oyun-
cular gelince oynatmak kalıyor.
Arada 7-8 oyuncu alacağız."

Amed Sportif Faaliyetler ma-
çında tribünde müthiş bir ta-
raftar topluluğu bulunduğunu
ifade eden Şimşek, "Hepsine
çok teşekkür ediyoruz. Gönül
galip gelmek, 3 puan hediye
etmek isterdi ama olmadı. İn-
şallah Alagöz Holding Iğdırspor
maçında yine taraftarla birlikte
olup hep beraber tarih yazmak
için onlara hediyelerimiz ola-
cak." dedi. Topladığı 15 puanla
19. sırada bulunan Adanaspor,
ligin 19. haftasında 12 Ocak
Pazar günü saat 16.00'da Bo-
luspor ile Bolu Atatürk Stadı'nda
karşılaşacak. lADANA-AA

A

Milli futbolcu Enes Ünal
çapraz bağındaki yırtık
nedeniyle sezonu kapattı

Trendyol Süper Lig’de
yabancı VAR görev alacak

Ziraat Türkiye Kupası'nın
kendileri için bir hedef ol-
duğu belirten Okan Buruk,
"Çok fazla değişiklik yaptık.
Kadroma ve oyuncularıma
güveniyorum. Daha az süre
almış oyuncularımızın bu-
gün devamlılığını sağlamak,
fiziksel ve zihinsel olarak
hazır olmalarına yardımcı
olmak önemliydi. Oyuncu-
ları da dinlendirmek önem-
liydi." dedi.

Türkiye Futbol Federas-
yonunun yabancı VAR ha-
kemi kararını değerlendiren
Buruk, "Yabancı VAR hake-
miyle ilgili kulübümüzün
bir tavsiyesi vardı. Geçen
sene de bu yapıldı. Türk
hakemleri bizim için önemli.
Federasyon başkanının bir
önceki söylemiyle şimdiki
kararı uyuşmuyor. Burada
alınmış bir karar var. Sahada
kim olursa olsun, uzaydan
da biri yönetse bizim için
önemli değil. Biz de saha

içinde üzerimize düşeni yap-
malıyız. Türk futbolu için
hangisi daha iyi olacaksa
öyle olsun. Yabancı VAR ha-
kemi de hata yapabiliyor.
Geçen sene de hata yaptılar.
Tepki de bu sayede azaldı.
Türk futbolu için hayırlısı
olsun." diye konuştu. Victor
Osimhen'in durumuna de-
ğinen Okan Buruk, "Victor
Osimhen, yarın antrenman-
lara başlayacak. Hastalığı
vardı. Bugün bireysel çalıştı.
Yarın da antrenmanlara çı-
kacak." dedi. Bugün oynayan
oyuncuların maç eksikliği
olduğunu dile getiren 51
yaşındaki teknik adam, söz-
lerini şöyle tamamladı: "Maç
oynamamak, oyuncunun
performansını kötü etkiliyor.
Jelert, maça iyi başladı. Oyu-
nun genelinde en iyi oyun-
culardan biriydi diyemeyiz
ama görevini yapmaya ça-
lıştı. Transferle ilgili planla-
rımız var. Elimizde önemli

oyuncular var. Oyuncuların
da isteği önemli. Bizim ama-
cımız elimizdeki kadroyu
tutup önemli takviyeler yap-
mak. Transferde çok şey de-
ğişebiliyor. Kadro kalitemizi
korumalıyız." 

Galatasaray, bu sezon çık-
tığı 27 resmi maçta sadece
4 kez kalesinde gole engel
olabildi. Süper Lig'de bu se-
zon 17 maçın 13'ünde gol
yiyen sarı-kırmızılı ekip,
UEFA Avrupa Ligi'ndeki 6
karşılaşmada da topu ağla-
rında gördü. Galatasaray,
sezon başında Beşiktaş ile
oynadığı TFF Süper Kupa
maçı ve Young Boys ile
UEFA Şampiyonlar Ligi
play-off turu müsabakala-
rında da kalesini gole ka-
patamadı. Ziraat Türkiye
Kupası'nın ilk maçında bu-
gün RAMS Başakşehir'den 2
gol yiyen "Cimbom", bu sezon
çıktığı 27 resmi maçta 42 gol
yedi. lİSTANBUL-AA

Trabzonspor, evinde dış
sahaya oranla daha başarılı
grafik ortaya koydu

Okan Buruk:
“Hangisi daha
iyi olacaksa
öyle olsun”
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Bordo-mavililer, bu sezon Sü-
per Lig, Türkiye Kupası ve
Avrupa kupalarında iç sahada
oynadığı 12 karşılaşmanın
sadece 2'sinde mağlup oldu,
6 galibiyet, 4 beraberlik elde
etti. Ziraat Türkiye Kupası A
Grubu'nda sahasında Coren-
don Alanyaspor'u 3-0 yenen
Trabzonspor, bu sezon iç ve
dış saha maçlarında farklı
bir görüntü ortaya koydu.
Bordo-mavililer, Süper Lig,
Türkiye Kupası ve Avrupa
kupalarında toplam 12 iç
saha karşılaşmanın sadece
2'sinde mağlup oldu. 6 kar-
şılaşmayı kazanan Karadeniz
ekibi, 4 müsabakada da sa-
hadan beraberlikle ayrıldı.
Trabzonspor, oynadığı 12 res-
mi deplasman karşılaşma-
sında ise 1 galibiyet, 5 bera-
berlik, 6 mağlubiyet aldı.

Ligin 18 haftalık bölü-
münde sadece iç sahada ka-
zanan Trabzonspor, evindeki
8 maçta 4 galibiyet, 3 bera-
berlik ve bir mağlubiyet aldı.
17 maç sonunda 19 puanı
bulunan Karadeniz ekibi, iç
sahada 15, deplasmanda ise
4 beraberlik, 5 mağlubiyet
ile 4 puan topladı.
Kupaya farklı
başlangıç

Ziraat Türkiye Kupası'nda

tek karşılaşmayı sahasında
Corendon Alanyaspor karşı
oynayan Trabzonspor, bu
karşılaşmadan da 3-0 gibi
farklı bir sonuçla ayrıldı.
Bordo-mavililer, aldığı farklı
sonuçla gruba avantajlı bir
skorla başlayarak kupada
taraftarının yüzünü güldür-
dü. Karadeniz ekibi, Avrupa
Kupaları'nda sahasında oy-
nadığı 3 maçta ise 1'er gali-
biyet, beraberlik ve mağlu-
biyet yaşadı. Trabzonspor,
ligde sahasında oynadığı 8
lig maçında TÜMOSAN Kon-
yaspor'u 3-2, RAMS Başak-
şehir ve Sipay Bodrum FK'yı
1-0, Adana Demirspor'u 5-
0 mağlup edip, Beşiktaş'la
1-1, Bellona Kayserispor ve
Kasımpaşa'yla da 2-2 bera-
bere kaldı. Karadeniz ekibi,
sahasındaki tek yenilgiyi
90+12. dakikada yediği
golle Fenerbahçe karşısında
3-2'lik sonuçla aldı. Bordo-
mavililer, Avrupa'da ise evin-
de UEFA Avrupa Ligi 2. ele-
me turunda Slovakya'nın
Ruzomberok takımını 1-0
mağlup ederken, 3. eleme
turunda Avusturya'nın Ra-
pid Wien ekibine 1-0 ye-
nildi, UEFA Konferans Li-
gi'nde İsviçre'nin St. Gallen
takımı ile 1-1 berabere kal-
dı. lTRABZON-AA

TFF'den yapılan açıklamada, kapsamlı analiz
ve değerlendirmelerin ardından hakemlik
sisteminin profesyonelleşmesi yönündeki
kritik yapısal değişikliklerin ligin ikinci ya-
rısından itibaren hayata geçirileceği belirtildi.
TFF Yönetim Kurulunun aldığı kararlar doğ-
rultusunda geçici bir süreyle ligin ikinci ya-
rısında yabancı VAR hakemi uygulamasına
geçileceğinin vurgulandığı açıklamada, şunlar
kaydedildi: "Geçtiğimiz haftalar itibarıyla,
VAR uygulamaları üzerinden yaşanan tar-
tışmaların futbol iklimine olumsuz etkileri
olduğu gözlemlenmiştir. Bu durumun önüne
geçmek, futbolumuzun marka değerini ko-
rumak ve VAR sisteminin daha etkin kulla-
nımını sağlamak amacıyla, yönetim kurulu
tarafından yapılan değerlendirme sonucunda,
Süper Lig'in ikinci yarısında geçici bir süreyle
yabancı VAR hakemi uygulamasına geçilmesi
kararı alınmıştır. Söz konusu geçiş sürecinin,
genç hakemlerimizin gelişimine ve yetkinlik
kazanmasına imkan tanıyacağı değerlendi-
rilmektedir. Bununla beraber, genç hakem-
lerimizin gelişimini ve yetkinliğini en üst
seviyeye taşıyarak, Türk futbolunu tamamen
yerli hakemlerle yönetme hedefimiz yönün-
deki çalışmalarımız aynı kararlılıkla sürdü-
rülecektir. Hakemlik sistemindeki bu yapısal
dönüşümün futbol iklimini olumlu yönde
etkilemesi adına disiplin talimatında ve
diğer talimatlarda gerekli tüm revizyonlar
yapılacaktır." lİSTANBUL-AA

İngiltere Premier Lig ekibi Bournemouth'ta
forma giyen 27 yaşındaki milli futbolcu Enes
Ünal, sağ ön çapraz bağındaki yırtık nedeniyle
sezonu kapattı. Kulüpten yapılan açıklamada,
"Enes Ünal'ın bu haftaki antrenman sırasında
sağ ön çapraz bağında yırtık oluştuğunu doğru-
lamaktan büyük üzüntü duyuyoruz." denildi.
27 yaşındaki golcü futbolcunun dün yapılan
antrenmanda sakatlandığının belirtildiği açık-
lamada, "Enes için önemli bir rehabilitasyon
dönemi başlıyor. Önümüzdeki günlerde ameliyat
olacak ve kulübün tıbbi ve performans ekibi
ona mümkün olan her şekilde destek olacak ve
iyileşme süreciyle ilgili güncel bilgiler vereceğiz."
ifadeleri kullanıldı. Milli futbolcu, Premier Lig'de
bu sezon Bournemouth formasıyla 17 maçta 2
gol, 1 asist kaydetti. lİSTANBUL-AA

Ulusal Tebligat Adresi
25919-61517-42956

Trendyol 1. Lig ekiplerinden Adanaspor'un teknik direktörü Yusuf
Şimşek, takımının gol yeme sorununu çözdüklerini, yeni transfer-
lerle hücumdaki eksikleri de gidermeyi hedeflediklerini söyledi.
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Adanaspor Teknik Direktörü Yusuf Şimşek
takımın hücum gücünü de geliştirmek istiyor
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ünyanın ilk
borsası, Kü-
tahya Çav-

darhisar'da bulunu-
yor. Günümüzden
yaklaşık 1750 yıl
önce inşa edilen Ai-
zanoi Binasında hem
borsa işlemleri ya-
pılmış, hem Roma
İmparatoru Dioele-
tianus'un enflasyonla müca-
dele amacıyla hazırladığı mal
satış bedelleri taş bloklar
üzerinde duyurulmuş. 

M.S ll. Yüzyılın sonlarında
gıda pazarı (Macellum) ola-
rak kullanılmış olan Aiza-
noi'nin taş bloklarında Roma
İmparatoru Dioeletianus'un
M.S 301 yılında enflasyonla
mücadele için yaptığı fiyat
tespitlerinin bir kopyası da
mevcut. Bu yazılarla impa-
ratorlu pazarlarında satılan
tüm malların satış ücretleri
ilan edilmiş. Aizanoi, bu ha-
liyle dünyadaki ilk borsa bi-
nalarından biri olma özelli-
ğini taşıyor.

Bugünün ticaret borsaları
niteliğindeki gıda pazarı bun-
dan tam 1750 Yıl önce MS
250 de kuruldu. Kuruluşun-
dan 50 Yıl sonra MS 301 Yı-
lından itibaren ise hem borsa
işlemleri yapıldı, hem de en-

flasyonla mücadele amacıyla
fiyat tespitleri ilan edildi. 
ENFLASYONA
KARŞI TEDBİR
ALINMIŞ

O devirde işlem gören
malların fiyatları sabitleşti-
rilmiş, ülke genelinde en-
flasyona karşı tedbir alın-
mıştı. Üretilen mallar ara-
sında çapraz fiyatlandırma
yapılarak fahiş fiyattan mal
alımı engellenmiştir.

M.S.II. yarısında olasılıklı
gıda pazarı (Macellum) ola-
rak kullanılmış olan yapı da,
Roma İmparatoru Diocletia-
nus'un M.S. 301 yılında en-
flasyonla mücadele için yap-
tığı ücret tespitlerinin bir

kopyası taş bloklar üzerine
yazılmıştır. Bu yazıtlarda im-
paratorluk pazarlarında sa-
tılan tüm malların satış üc-
retleri yer alıyor. 
MALLARIN FİYATLARI
TAŞLARDA YAZIYOR

1971 yılında kazısı yapılan
borsa binasının kısmen ona-
rılan duvarlarında Latince
ve Grekçe olarak yazılan çe-
şitli mal ve hizmetler için
belirlenen fiyatlar bulunmak-
ta. İmparator Diocletianus'un
M.S 301 yılında enflasyonla
mücadele için yaptığı ücret
tespitlerinin bir kopyası bu-
lunuyor. Borsa yapıtı etra-
fındaki taşlar üzerinde im-
paratorluk pazarlarında sa-

tılan tüm malların fiyatları
yer alıyor. Örneğin; kuvvetli
bir köle iki eşeğin fiyatına,
bir at ise üç köle fiyatına
eşittir. Aizonai'nin antik çağ-
da Agorası yani pazar yeri
içinde veya yakınında bu
yapı bulunmaktaydı. Macel-
lum yapıları, antik çağın et
ve balık pazarları idi. Bu
yapı da Roma döneminden
kaldığı ortaya çıkıyor. 
MAKSİMUM FİYAT
LİSTESİ

Yapının en önemli özelliği
M.S. 290'larda İmparator Di-
ocletianus'un çıkarttığı bir
kanunun Latince metninin
duvarlarında yazılı olmasıdır.
"Maksimum Fiat Listesi" adı
verilen bu kanun, Akdeniz
civarındaki Roma toprakla-
rında satışa sunulan mal ve
hizmetler için sabit fiyatlar
saptamayı amaçlamakta idi.
Sürekli artan enflasyona karşı,
halkın aynı ürünü her yerde
aynı fiyata (zamsız) alabil-
mesi için aklınıza gelebilecek
her şey için fiyatlar saptan-
mıştı. Köleden ayakkabıya,
asker ücretinden, bira ve şa-
rap fiyatına, cam bardaklar-
dan, seramiklere, çivilerden,
öğretmen maaşlarına, her
türlü hizmet ve ürünün fiyatı

burada görülebilir. 
Bu kanun işe yaramamış,

çünkü tüccarlar bu sefer mal-
ları satmak yerine stokçuluk
yapmaya başlayarak, piya-
saları çökertmişler, gene ken-
di istedikleri fiyatlar kabul
olunana kadar da bunu sür-
dürmüşler. Kanun M.S.
300'lerde yürürlükten kaldı-

rılır ve paranın ve metaların
değeri piyasada dalgalanma-
ya bırakılır. Romalıların ka-
pitalizmin acımasız kuralsız-
lığına karşı çıkarttıkları tek
devletçi kanun olarak tarihe
geçmiştir. Yazıtın bir kopyası
da Aphrodisias da, şehrin
borsa binasının duvarında
ele geçmiştir.  
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Dünya tarihinin ilk
borsası KÜTAHYA’da

Kırgızistan'da yaşayan 84 yaşındaki
Uygur asıllı ressam ve tasarımcı
Sabidjan Babadjanov, dünyaca
ünlü yazar Cengiz Aytmatov'un
eserlerini resmetti. Kırgızistan'ın
başkenti Bişkek'te yaşayan Babad-
janov, Bişkek'teki atölyesinde, ünlü
yazar Cengiz Aytmatov ile ilk ta-
nışma anını ve sanat hayatını an-
lattı. Babadjanov, Çin'in Sincan
Uygur Özerk Bölgesi'ndeki Kulca
şehrinde 23 Şubat 1941'de doğ-
duğunu söyledi. Çocukluğunu doğ-
duğu şehirde geçirdiğini belirten
Babadjanov, "Benim çocukluğum
Çin'de geçti. Orada dedeme ait
büyük bir bahçemiz vardı. Dedem
bana çalışmayı öğretti. Arapça al-
fabesinde eğitim gördüm. Burada
8'inci sınıfa kadar okudum. Dede-
min vefat etmesinin ardından ai-
lemiz 1955 yılında Kırgız toprak-
larına göç etti. Şükür ki bizim aile
Cengiz Aytmatov'un dünyaya gel-
diği Talas Bölgesi'ndeki Şeker kö-
yüne yakın olan Groznoye köyüne

yerleşti." dedi. Babadjanov, bir yıl
boyunca Kırgızca ve Rusça dil eği-
timi aldıktan sonra orta eğitimini
Kırgız okulunda 1958'de tamam-
ladığını ve çocukluğundan beri re-
sim yapmaya ilgisi nedeniyle Taş-
kent Sanat Okulu'na girdiğini ifade
etti. Okulunda öğrenci yurdu ol-
maması ve burs miktarının az ol-
ması nedeniyle bu şehirde öğrenci
hayatının zorlaştığını dile getiren
Babadjanov, bir yıl sonra Bişkek'teki
Frunze Sanat Okulu'na geçiş ya-
parak eğitimini 1963 yılında ba-
şarıyla tamamladığını kaydetti. Ba-
badjanov, lisans eğitimini Moskova
Bölgesi'ndeki "Senej" Yaratıcılık
Okulu'nda 1975'te tamamladığını
ve Kırgızistan Sanat Fonu'nda ta-
sarım sanatçısı olarak çalışma ha-
yatına başladığını aktardı.
Cengiz Aytmatov'u,
"Cemile"yi okuduktan
sonra öğrendi

Sanat hayatının büyük bir bö-

lümünü en sevdiği yazar Cengiz
Aytmatov'a ve eserlerine adadı-
ğının altını çizen Babadjanov,
Aytmatov'u, yazara ilk büyük
şöhreti kazandıran Cemile kita-
bını okumasının ardından öğ-
rendiğine değindi. Babadjanov,
Cemile'de bahsi geçen vadi, dağ
ve Maymak adlı demiryolu is-

tasyonunun hep gözlerinin önün-
den geçtiğini aktararak, "Eserdeki
ana karakterler Daniyar ve Ce-
mile'nin Maymak istasyonuna
buğday taşımasını okurken, aynı
istasyona buğday taşıdığım gün-
leri hatırlıyorum." diye konuştu.

Cemile adlı romandan çok et-
kilendiğini söyleyen Babadjanov,

Aytmatov'un eserlerini resimlerle
anlatmaya karar verdiğini belirtti.
Babadjanov, 1988 yılında Şeker
köyündeki Cengiz Aytmatov'un
müzesinin iç tasarımını yapmak
için yerel yetkililerden teklif aldı-
ğını ve yazarla bizzat tanışma fır-
satı yakalamak umuduyla teklifi
kabul ettiğini anlatarak, şunları
kaydetti: "Ben yazarı hiç görme-
miştim. Bu benim için bir fırsattı.
O zaman Aytmatov, Yazarlar Bir-
liği'nin başkanıydı. Görüşme günü
geldi. Ben büyük yazara müze
için hazırladığım tabloyu göster-
dim. Aytmatov dikkatlice baktı
ve beğendi. Tablonun orijinali
hala müzede. Aytmatov o gün,
'Ben yazar olarak bir eser için yıl-
larımı veriyorum, ressam ise benim
eserimin konusunu bir kağıt üze-
rine çizmiş' ifadesini kullandı. Bu
benim için büyük bir onur oldu."

Babadjanov, Aytmatov'un,
"Zorlu Geçit", "Yüz Yüze, "Cemile",
"İlk Öğretmenim", "Toprak Ana",

"Selvi Boylum Al Yazmalım", "Be-
yaz Gemi", "Gün Olur Asra Bedel",
"Cengiz Han'a Küsen Bulut" ve
diğer birçok eserindeki ana ko-
nuları, kurşun kalem ve sulu
boya ile resmettiğine işaret etti.
Tabloları atölyesinde bulundur-
duğunu ve her yıl faklı şehirlerde
sergiler düzenlediğine değinen
Babadjanov, hazırladığı tabloları
bastırdığı fotoğraf albümü ile de
tanıttığını dile getirdi. Ressam
olarak doğadan ilham aldığını
vurgulayan Babadjanov, "Ben do-
ğayı çok seviyorum. Herkese doğa
sevgisi ve daha sonra klasik ya-
zarlar öğretilmeli." şeklinde ko-
nuştu. Babadjanov, doğası çok
güzel ve asil olan Kırgızistan'ı
ikinci vatan olarak gördüğünü
ancak doğup büyüdüğü memle-
ketini de özlediğini ifade etti. Ül-
kedeki ulusal müzelerde sergile-
nen Babadjanov'un tablolarının,
yurt dışında da özel koleksiyonları
bulunuyor. lBİŞKEK-AA

Kırgızistan’da yaşayan Uygur ressam, yazar Aytmatov’un eserlerini tablolara yansıttı

Tarihi belgelere göre Dünyanın ilk borsası Kü-
tahya'nın Çavdarhisar ilçesinde kurulmuş…

Aizanoi Borsa yapılarındaki bazı yazıtlarda şunlar yazıyor:
16-40 yaşları arasındaki sağlıklı güçlü bir erkek köle: 30.000 dinari,
Eşek: 15.000 dinari, At: 90.000 dinari, Erkek aslan: 125.000 dinari

UNESCO Dünya Mirası Geçici
Listesi'nde yer alan ve "İkinci
Efes" olarak bilinen Aizanoi

Antik Kenti…
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